
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 5157
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Μ. Διακάκη και Κ.

Βιρβιδάκη, σελ. 5173
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Ελληνικού, το 7ο Σχολείο
Ελευσίνας και το 1ο Πειραµατικό Πρότυπο Δηµοτικό Σχολείο
Πανεπιστηµίου Αθηνών, σελ. 5173, 5177, 5179

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  5173, 5174

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5157 – 5159
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5159 - 5167
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 7 Δεκεµβρίου 2012, σελ. 5168
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις πρόσφα-

τες δηλώσεις του Πρωθυπουργού της Αλβανίας για την εδα-
φική ακεραιότητας του ελληνικού κράτους, σελ. 5169

β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη στρατηγική και το σχεδιασµό για την ανασυγ-
κρότηση του αγροτικού τοµέα, σελ. 5171

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη θέσπιση νέων µειωµένων τι-
µολογίων της ΔΕΗ για ευπαθείς οµάδες, σελ. 5174

δ) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-
τισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις παρεµβάσεις των Γερ-
µανών στρατιωτικών που υπηρετούν στο πεδίο βολής Κρήτης
στα σχολεία Νοµού Χανίων, σελ. 5175

ε) Προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε το καζίνο
"Πόρτο Καρράς", σελ. 5177

στ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τη ραγδαία αύξηση µόλυνσης από τον ιό HIV µεταξύ των
χρηστών ενέσιµων ναρκωτικών, σελ. 5179

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Η Διαρκής  Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει

τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Τουρι-
σµού:

α) "Κύρωση της Συµφωνίας Συνεργασίας στον Τοµέα του
Τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της
Ουρουγουάης", σελ. 5173

β) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δη-
µοκρατίας της Κίνας για Συνεργασία στον Τοµέα του Τουρι-
σµού", σελ. 5173

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 5157  - 5178
ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 5178 - 5181

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 5173, 5174
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 5173, 5174

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 5174
ΙΓΓΛΕΖΗ Α. , σελ. 5177, 5178
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ  Ό. ,   σελ. 5177, 5178
ΛΥΚΟΥΔΗΣ Σ. , σελ. 5179, 5180
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α. , σελ. 5174, 5175
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 5175, 5176
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 5169, 5170
ΣΚΟΝΔΡΑ Α. , σελ. 5171, 5172, 5173
ΣΚΟΠΟΥΛΗ Φ. , σελ. 5179, 5180
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 5171, 5172, 5173
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 5169, 5170, 5171
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 5175, 5176

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΣΤ’

Πέµπτη 6 Δεκεµβρίου 2012



Αθήνα, σήµερα στις 6 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 5-12-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΕ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
5 Δεκεµβρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Οικονοµικών Υποθέσεων και Επικοινωνιών της Δηµοκρατίας της
Εσθονίας για τη συνεργασία όσον αφορά τρόπους καταπολέµη-
σης της διαφθοράς και της γραφειοκρατίας µέσω της ηλεκτρο-
νικής διακυβέρνησης και των τεχνολογιών πληροφορικής και
επικοινωνίας και άλλες διατάξεις».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Λακωνίας  αιτείται την αναδιάρθρωση των Αστυνοµικών Υπηρε-
σιών του Νοµού.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
διαµαρτύρεται για την περικοπή µισθών και συντάξεων και αιτεί-
ται τη λήψη µέτρων πρόνοιας για τους τυφλούς.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.  Γιώργος Φλωράς αιτείται ενη-
µέρωσης σε θέµατα που αφορούν την Επιτροπή Ανταγωνισµού.

4) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων Κηδεµόνων και Φίλων
ΑΜΕΑ Νάξου αιτείται την άµεση κάλυψη αναγκών σε  Ειδικό Επι-
στηµονικό Προσωπικό στα Ειδικά Σχολεία της Νάξου.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στις συνέπειες

που θα υποστούν οι δύο εισαγγελείς που εξέφρασαν την αντί-
θεσή τους στο µνηµόνιο.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στις εγκύους, τα
παιδιά και τους ηλικιωµένους, οι οποίοι δεν εξαιρούνται από τις
νέες διατάξεις περί συνταγογράφησης και δεν θα λαµβάνουν
πρωτότυπα φάρµακα.

7) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ασπροπύργου Νοµού Ατ-
τικής εκφράζει την αντίθεσή του στην επικείµενη µεταφορά των
υπηρεσιών του ΙΚΑ από τον Ασπρόπυργο στην αντίστοιχη µο-
νάδα της Ελευσίνας.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται ενηµέρωσης γα τις πρω-
τοβουλιές του αρµόδιου Υπουργείου σχετικά µε την κατάργηση
της θεώρησης του βιβλίου δροµολογίων για τουριστικά λεωφο-
ρεία-φορτηγά και ΚΤΕΛ.

9) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Νοσοκοµειακών Ιατρών
Μαγνησίας καταγγέλλει σοβαρά ζητήµατα δυσλειτουργίας του
Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου  που οφείλονται σε διοικητικά προ-
βλήµατα.

10) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελ-
λήνια Ένωση Οργανώσεων Πτηνοτρόφων Παραγωγών διαµαρ-
τύρεται για τις επιπτώσεις στον κλάδο της πτηνοτροφίας από τις
αλλαγές της φορολογίας στο γεωργικό τοµέα.

11) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Πέλλας διαµαρτύρεται για την επιβληθείσα εισφορά στον κύκλο
εργασιών των φωτοβολταϊκών µονάδων.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Επιτροπή Ανέργων Ναυτεργατών καταγγέλλει το σο-
βαρό πρόβληµα επιβίωσης που αντιµετωπίζουν πάνω από δέκα
χιλιάδες άνεργοι ναυτεργάτες.

13) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΣΤ’
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Διδασκόντων του Μουσικού Σχολείου Ηρακλείου εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τα σοβαρά προβλήµατα λειτουργίας του
Σχολείου.

14) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Κολυµβητικός Όµιλος Ορεστιάδας «ΝΗ-
ΡΕΑΣ» διαµαρτύρεται για την αναστολή λειτουργίας του κολυµ-
βητηρίου Ορεστιάδας λόγω περιορισµένης χρηµατοδότησης.

15) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατικών Βιοτεχνι-
κών Εµπορικών Σωµατείων αιτείται την τροποποίηση του ν.
4087/2012, ώστε να ενταχθούν στη ρύθµιση χρέη οφειλετών έως
και την ηµεροµηνία υποβολής της αίτησης υπαγωγής µέχρι 31-12-
2012.

16) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Αργιθέας Νοµού Καρδίτσας αι-
τείται να ενταχθεί στο τοµεακό πρόγραµµα ΕΣΠΑ η κατασκευή
του έργου: «Επαρχιακή οδός Καρδίτσας-Άρτας».

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στο αν θα
υπάρξουν χρήµατα για τη χρηµατοδότηση της αγοράς µετά την
ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε πρό-
σθετες αµοιβές καθηγητών σε πανεπιστηµιακά ιδρύµατα από
χρήµατα που προορίζονται για ερευνητικά προγράµµατα.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη φορο-
λογική ασυλία που απολαµβάνουν στη χώρα µας οι offshore
εταιρείες.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δηλώ-
σεις των εκπροσώπων του Ιατρικού Συλλόγου Αθήνας και
Πειραιά σχετικά µε τη χορήγηση φαρµάκων µε δραστική ουσία
αµφίβολης προέλευσης, την καταβολή χρηµάτων για κάθε συν-
ταγή και τα νοσήλια.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε λογαρια-
σµό της συζύγου του πρώην Υπουργού κ. Γιάννου Παπαντωνίου,
το όνοµα της οποίας αναφέρεται στη λίστα Λαγκάρντ.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ποσό
που θα πρέπει να καταβάλουν οι τραπεζίτες µετά την ανακεφα-
λαιοποίηση των τραπεζών.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα
του Προέδρου του Εµπορικού και Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου
Πειραιά για αλλαγή πολιτικής από τον Πρωθυπουργό.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που υπάρχει µε φυλασσόµενη διάβαση στο λιµάνι της
Πάτρας.

25) Οι Βουλευτές, Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ και
Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η Πανελλήνια Συνοµοσπονδία Ενώσεων Αγροτικών
Συνεταιρισµών εκφράζει την αντίθεσή της στα οικονοµικά µέτρα,
τα οποία επεξεργάζεται το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης
και πλήττουν το εισόδηµα των αγροτών.

26) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Συµβούλιο Δυτικής
Μακεδονίας αιτείται την αποδοχή απόφασής του, η οποία αφορά
την επιστροφή των νέων επιβαρύνσεων που προέρχονται από την
εξίσωση των φόρων του πετρελαίου θέρµανσης και του πετρε-
λαίου κίνησης, καθώς και τη χορήγηση επιδόµατος θέρµανσης.

27) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι και επιχειρηµατίες του Ε’
Δηµοτικού Διαµερίσµατος Θεσσαλονίκης διαµαρτύρονται  για
την παραχώρηση κτηρίου του Δήµου Θεσσαλονίκης προκειµένου
αυτό να λειτουργήσει ως κέντρο φιλοξενίας αστέγων. 

28) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σερίφου Νοµού Κυ-
κλάδων  αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την µη έγκαιρη
τοποθέτηση καθηγητή Πληροφορικής στο Γυµνάσιο και το Λύ-
κειο Σερίφου. 

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
διαµαρτύρεται για τα οικονοµικά µέτρα της Κυβέρνησης και αι-
τείται την διατήρηση του ισχύοντος φορολογικού καθεστώτος.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευ-
θέντων Ελλάδος επισηµαίνει την επιτακτική ανάγκη χορήγησης
του ανοσοκατασταλτικού φαρµακευτικού σκευάσµατος «San-
dimmune Neoral» στους µεταµοσχευµένους ασθενείς.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων,  Κηδεµό-
νων και Φίλων Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες «Το Εργαστήρι» αι-
τούνται την επιτάχυνση της διαδικασίας υπογραφής υπουργικής
απόφασης σχετικής µε τη χρηµατοδότηση των Στεγών Υποστη-
ριζόµενης Διαβίωσης.

32) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
Αρχαίας Επιδαύρου Νοµού Αργολίδας επισηµαίνει την ανάγκη
αποστολής δασκάλου Ειδικής Αγωγής στο τµήµα  ένταξης του
Δηµοτικού Σχολείου Αρχαίας Επιδαύρου.

33) Η Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μιχαήλ Τσιόλας αιτείται την
άµεση διευθέτηση θέµατος που αφορά τη συνταξιοδότησή του.

34) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  µαθητές, γονείς-κηδεµόνες και κα-
θηγητές του  ΓΕΛ Αλιάρτου Βοιωτίας αιτούνται την άµεση τοπο-
θέτηση καθηγητή Χηµείας και Βιολογίας στο ΓΕΛ Αλιάρτου.

35) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Οργανισµός Κωπαΐδος του Νοµού
Βοιωτίας αιτείται την άµεση κάλυψη θέσεων µόνιµου προσωπικού
λόγω συνταξιοδότησης του συνόλου του τεχνικού προσωπικού.

36) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  µαθητές, γονείς-κηδεµόνες και κα-
θηγητές του 2ου ΓΕΛ Θηβών Βοιωτίας αιτούνται την επίλυση
θέµατος που αφορά την έλλειψη καθηγητών για τα µαθήµατα πλη-
ροφορικής, αγγλικών, φυσικής-χηµείας και ιστορίας επιστηµών.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά επιστολή δια-
µαρτυρίας µελών του Συλλόγου Εργαζοµένων της Αχαϊκής
Συνεταιριστικής Τράπεζας  στον Υπουργό Οικονοµικών κ. Ιωάννη
Στουρνάρα.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού εκφράζει τις
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προτάσεις και τις θέσεις της σχετικά µε τις σχεδιαζόµενες αλλα-
γές στην πανεπιστηµιακή εκπαίδευση, οι οποίες πρέπει να γίνουν
µετά από ουσιαστική διαβούλευση µε την ακαδηµαϊκή κοινότητα.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την κατάργηση
του στρατοπέδου ΚΕΤΧ και της µεταφοράς διαφόρων υπηρεσιών
του δηµοσίου µε σκοπό την  εξοικονόµηση πόρων.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την κατάσταση
που επικρατεί στο κυλικείο των εργαζοµένων του νοσοκοµείου
του Ρίου.

41) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Φορέων Στήριξης
Ατόµων µε Νοητική Υστέρηση αιτείται την έκδοση κοινής υπουρ-
γικής απόφασης για τον καθορισµό του ύψους του ειδικού νο-
σηλίου/τροφείου για τις Στέγες Υποστηριζόµενης Διαβίωσης. 

42) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η ‘Ενωση Ποντίων Μακεδονίας αιτείται τη στήριξη της
πολιτείας για την οικονοµική ενίσχυση των µελών της µέσω της
δωρεάν διάθεσης τροφίµων.

43) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν οι πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία, ως
προς τη χορήγηση των φαρµάκων του από τον ΕΟΠΥΥ.

44) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Διοίκηση και το Σωµατείο Ερ-
γαζοµένων της Δηµοτικής Επιχείρησης Ύδρευσης-Αποχέτευσης
Χανίων αιτούνται την υιοθέτηση προτάσεών τους  σχετικά µε το
περιεχόµενο των υπό έκδοση κοινών υπουργικών αποφάσεων
που προβλέπονται από το ν.4093/2012 και αφορούν θέµατα έν-
ταξης των εργαζοµένων ΙΔΑΧ των ΔΕΥΑ στο βαθµολόγιο-µισθο-
λόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της Δυτικής Αιγιαλείας
του Νοµού Αχαίας αιτούνται την ανάκληση της υπ’ αριθ. 6701/17-
10-2003 απόφασης της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας που
αφορά το έργο «ΧΥΤΑ Δυτικής Αιγιαλείας».

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δίκτυο των Κυνηγών «Ωρίων»
αιτείται τη συµµετοχή των µελών του  στο σχεδιασµό και την υλο-
ποίηση µέτρων για την εξάλειψη κρουσµάτων λύσσας.  

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o κ. Δηµήτριος Μπουνάκης αιτεί-
ται την παροχή της δυνατότητας στους αποφοίτους του
τµήµατος µεταφραστών του Ιονίου Πανεπιστηµίου να διδάσκουν
ξένες γλώσσες στα σχολεία µέσω διαγωνισµών του ΑΣΕΠ.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Στυλιανός Χρυσοστοµίδης
επισηµαίνει τον κίνδυνο παραγραφής για τη διεκδίκηση των πο-
λεµικών αποζηµιώσεων από τη Γερµανία.

49) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ταξί και
Αγοραίων αιτείται την άµεση επίλυση θεσµικών και ασφαλιστικών
αιτηµάτων που απασχολούν τους εργαζόµενους του κλάδου.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αντίθεση
των εργαζοµένων στην Αχαϊκή Τράπεζα για τη συγχώνευσή της

µε τη Συνεταιριστική Τράπεζα.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων επισηµαίνει τα σοβαρά προβλήµατα λει-
τουργίας των αστυνοµικών κρατητηρίων.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Γεωργία Μεσσαριτάκη εκ-
φράζει την αντίθεσή της σε διατάξεις του πρόσφατου πολυ-
νοµοσχεδίου που, όπως υποστηρίζει, οδηγούν τα ιδιωτικά εκπαι-
δευτήρια σε αφανισµό.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος καταθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις της
σχετικά µε διατάξεις του πρόσφατου ν. 4093/2012 που αφορούν
τον ειδικό φόρο κατανάλωσης που επιβάλλεται στα τσιγάρα.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την προσφυγή
στον εισαγγελέα των ειδικευόµενων ιατρών της Παθολογικής
Κλινικής του Νοσοκοµείου Άγιος Ανδρέας, για το πρόγραµµα
εφηµερίας που καλούνται να εφαρµόσουν.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ύποπτη  µέ-
θοδο τιµολόγησης της ΔΕΗ.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται  σε αγωγή
που πρόκειται να καταθέσει η δικηγόρος κ. Ντόρα Κρητικοπού-
λου εναντίον του κ. Θεόδωρου Πάγκαλου.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντι-
δράσεις της κοινωνίας και των τοπικών φορέων στην εναπόθεση
βιοµηχανικών αποβλήτων στον Όλυµπο.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το πρόβληµα
που έχει δηµιουργηθεί µε τους υπέρογκους λογαριασµούς
νερού στην πόλη της Πάτρας.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις επι-
πτώσεις που έχει για την πόλη της Πάτρας η απαγόρευση της
λειτουργίας του Δηµοτικού Συµβουλίου.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών αι-
τείται την προστασία των τυφλών, των ατόµων µε προβλήµατα
όρασης και των οικογενειών τους από τα επώδυνα οικονοµικά
µέτρα του τελευταίου µνηµονίου.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας
διαµαρτύρεται για την παραβίαση του υφιστάµενου νοµικού
πλαισίου σχετικά µε τα προσόντα  διορισµού καθηγητών πληρο-
φορικής και τα επαγγελµατικά δικαιώµατα  των πληροφορικών
ΑΕΙ και ΑΤΕΙ, γεγονός  που  υποβαθµίζει την παρεχόµενη πληρο-
φορική παιδεία.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2911/15-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/83/ΑΣ
43055/7-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2928/25-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βουδούρη Οδυσσέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/85/ΑΣ 43951/7-

11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

5162 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 3076/17-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννη και Αβραµίδη Γαβριήλ δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 138544/ ΙΗ ΕΞ/7-11-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό

Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακό-
λουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3154/18-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 138559/ΙΗ

ΕΞ/7-11-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3188/19-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκιόκα Ιωάννη, Γερασιµίδου Ελένης, Κανέλλη Γαρυφαλ-
λιάς (Λιάνας), Κατσώτη Χρήστου και Μανωλάκου Διαµάντως δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 138567/ΙΗ ΕΞ/7-11-2012 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 7 Δεκεµβρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.  Η µε αριθµό 691/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε την απαγόρευση προώθησης τυ-
ροκοµικών προϊόντων στις λαϊκές αγορές.   

2. Η µε αριθµό 704/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ιωαννίνων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Χρήστου Μαντά προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τον αυξηµένο κίνδυνο κατάρρευσης των
δοµών Ψυχικής Υγείας των Μ.Κ.Ο.

3. Η µε αριθµό 695/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανό-
πουλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων στους δακόπλη-
κτους της Λέσβου καθώς και την ενίσχυση της αγροτικής οδο-
ποιίας.

4. Η µε αριθµό 711/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το ενδεχόµενο κατάργησης
του αφορολόγητου για τα παιδιά.

5. Η µε αριθµό 700/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’�Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Οδυσσέα Βουδούρη
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την προοπτική και τη λει-
τουργία του κοινωφελούς ιδρύµατος «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ».

6. Η µε αριθµό 708/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας
Κανέλλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την «Πολυκλινική
Αθηνών».

Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 παρ.
2 και 3 Καν. Βουλής)

1. Η µε αριθµό 692/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων για την ανακούφιση των δανειοληπτών.

2. Η µε αριθµό 705/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Βοιωτίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Σταθά προς τον Υπουργό Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τη
διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων κατοίκων Διστόµου.

3. Η µε αριθµό 696/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας, σχετικά µε τις παραβιάσεις των διεθνών υποχρεώσεων της
Ελλάδας σε σχέση µε τα εργασιακά.

4. Η µε αριθµό 712/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού
προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
και Εσωτερικών, σχετικά µε τις έντονες και αντισυνταγµατικές
δραστηριότητες λαθροµεταναστών στην Ελλάδα.

5. Η µε αριθµό 701/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Πειραιά της Δηµοκρατικής Αριστεράς κυρίας Μαρίας Ρε-
πούση προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε το σχέδιο «Αθηνά» και
την διαδικασία αναδιάρθρωσης της Ανώτατης Εκπαίδευσης της
Χώρας. 

6. Η µε αριθµό 699/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Κιλκίς κ. Θεόδωρου Παραστατίδη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τον Οδικό Άξονα Κιλκίς-Θεσσαλονί-
κης.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ 

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 686/3-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις πρόσφατες δηλώσεις του
πρωθυπουργού της Αλβανίας για την εδαφική ακεραιότητα του
ελληνικού κράτους.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Τσιάρας.
Κύριε Παππά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξετε

την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επίκαιρη ερώτηση που καταθέτουµε σήµερα έχει πολύ εν-

διαφέρον για µας, διότι είδαµε για πρώτη φορά να υπάρχει και
ανακοίνωση στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Εξωτερικών, σχε-
τικά µε την απάντηση που θα δοθεί στην ερώτηση αυτή. Ίσως,
να περιµένετε το σωσίβιο της Χρυσής Αυγής για να τοποθετη-
θείτε, ενώ αν είχατε µία υπερήφανη εξωτερική πολιτική, θα
έπρεπε από την πρώτη στιγµή να τοποθετηθείτε και να βάλετε
τους Αλβανούς στη θέση τους.

Αυτό δεν το έκανε ο Υπουργός κ. Αβραµόπουλος και κατά την
πρόσφατη Σύνοδο στο ΝΑΤΟ, διότι δεν µίλησε επωνύµως. Είπε
ότι υπάρχουν κράτη που δεν βοηθούν, είπε για τις δηλώσεις. Γε-
νικόλογα πράγµατα! Δυστυχώς παρατηρούµε ότι εσείς πλέον ως
Κυβέρνηση, ως εκτελεστική εξουσία µίας κατεχόµενης χώρας,
δεν έχετε ούτε τη δύναµη ούτε τη βούληση να εφαρµόσετε µια
υπερήφανη εξωτερική πολιτική. 

Λέγατε –και το έλεγαν όλοι- τις περασµένες δεκαετίες ότι εδώ
είµαστε µία χώρα όπου επικρατεί η ασφάλεια, ότι είµαστε ένα
ισχυρό κράτος, ότι είµαστε µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, κλπ.
Είδαµε, λοιπόν, ότι αυτό το κράτος, το ελληνικό κράτος, το «ψευ-
τορωµέικο» που λέµε εµείς, αυτήν τη στιγµή βάλλεται από γεί-
τονες, από ένα τεχνικά φτιαγµένο κρατίδιο το οποίο εόρτασε τα
εκατό του χρόνια πριν από λίγες ηµέρες. Βάλλεται από Αλβα-
νούς, από Σκοπιανούς, από τους Τούρκους. Πάρτι έκαναν προχ-
θές οι Τούρκοι στο ελληνικό Αιγαίο, στους ουρανούς του Αιγαίου
µας!

Θα µας πείτε, βεβαίως, ότι αυτά που λέµε εµείς τα λένε οι εθνι-
κιστές, οι ακραίοι και ότι όλα αυτά οδηγούν σε πόλεµο, σε συρ-
ράξεις, σε δυστυχία, σε φτώχεια, σε καταστροφές. Είναι η
γνωστή µέθοδος της καταστροφολογίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς, λοιπόν, οι ακραίοι, όπως λέτε εσείς –και είναι τιµή µας
να µας λέτε «ακραίους», γιατί θυµίζω ότι ακραίοι µάς προσέφε-
ραν την εθνική µας ανεξαρτησία το 1821- εκτιµούµε ότι στο
Υπουργείο Εξωτερικών –θα επανέλθω και στη δευτερολογία µου
στο θέµα αυτό- η ορολογία «Βόρειος Ήπειρος» είναι απαγορευ-
µένη. 

Ρωτάµε, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό ευθέως: Γιατί δεν απήν-
τησε σθεναρά στις δηλώσεις Μπερίσα περί Αλβανίας που φτάνει
µέχρι την Πρέβεζα; Γιατί απήντησε γενικόλογα; Γιατί ο Υπουργός
Εξωτερικών απήντησε χλιαρά µέσω εκπροσώπων, του κ. Δελα-
βέκουρα και λοιπών, και δεν απήντησε επωνύµως και δεν έλαβε
µέτρα και για την προστασία της ελληνικής εθνικής µειονότητας
της Βορείου Ηπείρου; Τι προτίθεται να κάνει στο µέλλον γι’ αυτήν
τη µειονότητα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, απαντώντας σε ένα σχόλιό σας σχετικά µε

την ανακοίνωση Γραφείου Τύπου του Υπουργείου Εξωτερικών,
εκτιµώ, επειδή ασχολείστε όλο αυτό το διάστηµα µε τα ζητήµατα
που αφορούν την εξωτερική πολιτική, ότι θα έπρεπε να γνωρίζετε
ότι αυτές οι ανακοινώσεις είναι τακτικές. Ουσιαστικά είναι µία πε-

πατηµένη, η οποία ακολουθείται ως διαδικασία µονίµως, από την
πρώτη στιγµή, από την ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών. 

Ωστόσο, θα συµφωνήσω σε ένα ουσιαστικό ζήτηµα µαζί σας,
το οποίο θέσατε εξαρχής, ότι οι πρόσφατες δηλώσεις του πρω-
θυπουργού της Αλβανίας κ. Μπερίσα υπήρξαν επιεικώς ατυχείς.

Ο κ. Μπερίσα σε µία συγκυρία που ο γειτονικός λαός έχει κάθε
λόγο να εορτάζει µία ιστορική, για τη δική του πορεία, επέτειο,
έθεσε σε αµφιβολία την προσήλωση της κυβέρνησής του στην
οικοδόµηση δεσµών αµοιβαίας εµπιστοσύνης, φιλίας και συνερ-
γασίας µε τις γειτονικές προς την Αλβανία χώρες και ειδικότερα
την Ελλάδα.

Το προκλητικό περιεχόµενο των δηλώσεων αυτών καθίσταται
ακόµα περισσότερο ακατανόητο, δεδοµένης της σταθερά εκ-
φρασµένης θέσης σειράς ελληνικών κυβερνήσεων υπέρ της ενί-
σχυσης των δεσµών που διαχρονικά συνδέουν τους δύο λαούς,
αλλά και την υποστήριξη και αρωγή που έχει και εξακολουθεί να
προσφέρει η Ελλάδα στη γείτονα χώρα σε περιόδους που η τε-
λευταία δοκιµάστηκε σε πολιτικό, οικονοµικό και κοινωνικό επί-
πεδο.

Ας µη γελιόµαστε, η Ελλάδα επιθυµεί καλές σχέσεις µε όλους
τους γείτονές της και εργάζεται εντατικά προς αυτήν την κατεύ-
θυνση. 

Θέλω, όµως, να σας υπογραµµίσω κάτι: Οι αρχές της εδαφι-
κής ακεραιότητας και της εθνικής αξιοπρέπειας είναι για τη χώρα
µας και γι’ αυτήν την Κυβέρνηση απαραβίαστες. 

Η άµεση και αποφασιστική, συνεπώς, αντίδραση της χώρας
µας στις απαράδεκτες αυτές δηλώσεις, ήταν αναγκαία και ανα-
πόφευκτη. Και η αντίδραση αυτή ασφαλώς δεν αφορά σε κινή-
σεις εντυπωσιασµού, αλλά στοχεύει στο να καταστήσει σαφές
ότι η οικοδόµηση καλών και παραγωγικών σχέσεων βασίζεται
στον κατ’ εξοχήν αµοιβαίο σεβασµό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Το πώς αντιλαµβάνεται η Ελλάδα το σεβασµό αυτόν, επιχεί-
ρησε να το καταδείξει ο Υπουργός Εξωτερικών κ. Αβραµόπου-
λος, µέσω µίας συνέντευξης που παραχώρησε στην αλβανική
εφηµερίδα «PANORAMA». Το αναφέρετε και στο κείµενο της
ερώτησής σας. Σηµαντικό τµήµα της συνεντεύξεώς του αφιερώ-
θηκε –όπως ήταν φυσικό- στην εθνική ελληνική µειονότητα της
Αλβανίας. Αναφέρθηκε στον τρόπο µε τον οποίο εµείς αντιλαµ-
βανόµαστε τον ελληνισµό της γειτονικής χώρας, ο οποίος όχι
µόνο δεν βρίσκεται στο περιθώριο, αλλά έχει κατακτήσει µε
σκληρή δουλειά και αγώνα πρωταγωνιστικό ρόλο στη βελτίωση
του επιπέδου της πολιτικής, οικονοµικής και κοινωνικής ζωής της
Αλβανίας.

Σηµείωσε, επίσης, ο κύριος Υπουργός ότι ένας από τους βα-
σικούς λόγους της στρατηγικής και αταλάντευτης υποστήριξης
της Ελλάδας στην ευρωπαϊκή προοπτική της Αλβανίας είναι προ-
φανώς η παρουσία της ελληνικής εθνικής µειονότητας.

Επιτρέψτε µου, όµως, στο σηµείο αυτό να σας διευκρινίσω
ορισµένα στοιχεία σχετικά µε την ευρωπαϊκή πορεία της Αλβα-
νίας.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην πρόσφατη έκθεση προόδου για
την Αλβανία στις 10 Οκτωβρίου -πριν περίπου δύο µήνες- πρό-
τεινε τη χορήγηση καθεστώτος υποψήφιας για ένταξη χώρας
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η επιτροπή, ωστόσο, συναρτά τη χο-
ρήγηση του καθεστώτος αυτού µε την πλήρη συµµόρφωση, από
πλευράς Αλβανίας, µε τα γνωστά πολιτικά κριτήρια της Κοπεγ-
χάγης. 

Στα κριτήρια αυτά περιλαµβάνεται, αφ’ ενός µεν η κατοχύ-
ρωση και προστασία των µειονοτικών δικαιωµάτων, αφ’ ετέρου
δε η ολοκλήρωση των κρίσιµων προτεραιοτήτων που αποµένουν,
στις οποίες περιλαµβάνονται οι τοµείς της δικαιοσύνης, της Δη-
µόσιας Διοίκησης, της λειτουργίας του Κοινοβουλίου και του
κράτους δικαίου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, αν
έχετε την καλοσύνη συντοµεύστε και ολοκληρώστε στη δευτε-
ρολογία σας.  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα
κλείσω, κύριε Πρόεδρε. 

Σας υπογραµµίζω, λοιπόν, ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν ορί-
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ζει χρονικό όριο -και απαντώ σε ένα κοµµάτι της ερώτησής σας
γιατί δεν θα προλάβουµε να τα πούµε όλα στην δευτεροµιλία-
για τη χορήγηση του καθεστώτος υποψήφιας χώρας και για την
έναρξη των διαπραγµατεύσεων. Θεωρεί ωστόσο τις βουλευτικές
εκλογές του 2013 στην Αλβανία αναγκαία µη ικανή προϋπόθεση
για τη σύσταση έναρξης διαπραγµατεύσεων.

Η Ελλάδα υποστηρίζει πάντοτε την ευρωπαϊκή προοπτική της
Αλβανίας υπό την προϋπόθεση βέβαια ότι η χώρα αυτή θα ολο-
κληρώσει τις απαιτούµενες µεταρρυθµίσεις. 

Θα επανέλθω βεβαίως κατά τη δευτερολογία µου, κύριε Πρό-
εδρε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Πάππας έχει το
λόγο για τη δευτερολογία του. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Σας βλέπω πολύ επηρεασµένο από το δι-
πλωµατικό λόγο του κ. Αβραµόπουλου που έχει το προσόν να µι-
λάει πολύ ώρα χωρίς να λέει τίποτα. 

Είπατε, λοιπόν -και το επιλέξατε να το πείτε- ότι οι δηλώσεις
ήταν ατυχείς. Δεν ήταν ατυχείς, κύριε Υπουργέ, ήταν απαράδε-
κτες και αυτός ήταν ο όρος που έπρεπε να χρησιµοποιήσετε
«Είναι απαράδεκτες». Να λάβετε µέτρα, διότι, για να µιλήσω
λαϊκά, όπως µιλάει ο λαός µας και έτσι πρέπει να µιλάµε, «δώ-
σαµε θάρρος στο χωριάτη και µας ανέβηκε στο κρεβάτι».

Βλέπουµε, λοιπόν, ότι η Κυβέρνησή σας –και είπαµε ότι είναι
µια Κυβέρνηση κατεχόµενης- χώρας ακολουθεί την πεπατηµένη:
την πεπατηµένη του δόγµατος «µικρή και έντιµος Ελλάς». Θαυ-
µάζουµε τον Πρωθυπουργό και τους Υπουργούς να περιδιαβαί-
νουν τις αυλές της Ευρώπης ως «ζήτουλες» και βλέπουµε τι
γίνεται µε τους γείτονες µας. 

Σας είπα, δεν σηµαίνει κατά ανάγκην η εθνική, ανεξάρτητη,
εξωτερική πολιτική ότι είναι µια πολιτική που οδηγεί στον πό-
λεµο. Όταν υπάρχει βούληση, όταν υπάρχει ένα πνεύµα εθνικό
και µια προοπτική, ένα όραµα για το µέλλον, τότε εφαρµόζεται
και εθνικιστική εξωτερική πολιτική.         

Για εµάς, οι διπλωµάτες δεν είναι -και δεν πρέπει να είναι- οι
χαραµοφάηδες των επιδοµάτων των δεξιώσεων και της ωραίας
κουβέντας. Δηλαδή δεν είναι οι άνθρωποι που  πρέπει να περ-
νάνε καλά, πρέπει να είναι η αιχµή του δόρατος της πολιτικής
µας. Και θα έλεγα ότι οι διπλωµάτες είναι αξιωµατικοί και είναι
σαν να φοράνε στολή. Πρέπει να είναι στην πρώτη γραµµή του
αγώνα.

Είπατε επίσης ότι πιστεύετε στο δόγµα της ακεραιότητος µιας
χώρας. Δεν πιστεύετε στο δόγµα της ακεραιότητας µιας
χώρας…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Της
εδαφικής!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι, της εδαφικής ακεραιότητας µιας
χώρας. Αναφέρατε ποια χώρα; Πιστεύετε στο δόγµα της εδαφι-
κής ακεραιότητας της Ελλάδος… 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Φυ-
σικά και το πιστεύουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έτσι. Διότι αν δεν την ονοµάζετε τη
χώρα, λέτε ότι πιστεύετε και στο δόγµα της εδαφικής ακεραιότη-
τας της Αλβανίας. 

Σας λέµε, λοιπόν, ότι εµείς δεν πιστεύουµε στο δόγµα της εθνι-
κής ακεραιότητας της Αλβανίας. Πιστεύουµε ότι αυτό το κράτος
είναι µια κοτσουλιά της Ευρώπης κυριολεκτικά. Αυτό το τεχνητό
κράτος, είναι αυτό το κράτος που πιέζει την ελληνική εθνική µει-
ονότητα της Βορείου Ηπείρου. Και λέµε ότι αν είχαµε αυτή τη
σκέψη και αυτήν την πολιτική οι κυβερνώντες πριν από εκατό
χρόνια, η Ελλάδα δεν θα ήταν αυτή που είναι σήµερα. Είστε, δυ-
στυχώς, ως Κυβέρνηση ανεπαρκής, είστε οσφυοκάµπτες στα κε-
λεύσµατα των ξένων. 

Ερώτηµα σηµαντικό ερώτηµα σε σας προσωπικά -ο οποίος για
πρώτη φορά παραδεχτήκατε εδώ και ακούσαµε από κυβερνητικά
χείλη τη λέξη «Βόρειος Ήπειρος»- πιστεύετε ότι η Βόρειος Ήπει-
ρος είναι ελληνική; Πιστεύετε στην ελληνικότητα της Βορείου
Ηπείρου, χωρίς χαµόγελα διπλωµατικά, ναι ή όχι; 

Για µας η Βόρειος Ήπειρος είναι ελληνική. Η Βόρειος Ήπειρος
είναι µία γη που καταπιέζεται. Τους Βορειοηπειρώτες τους έχετε
αφήσει στο έλεος του θεού. Τους παίρνετε και τους καταργείτε
µέχρι και τις συντάξεις του ΟΓΑ. Δεν έχετε καµµία υποστήριξη.

Και τα χαρτιά που ζητήσαµε για τον πατέρα του ήρωα, του Αρι-
στοτέλη Γκούµα, από το Υπουργείο Εσωτερικών ήταν από τα
λίγα ρουσφέτια που ζήτησε η Χρυσή Αυγή από την Κυβέρνηση.
Ζητήσαµε τηλεφωνικά και είπαµε: «Σας παρακαλούµε, αυτοί οι
άνθρωποι, αυτοί οι γέροντες, που έδωσαν το παιδί τους θυσία
για την Ελλάδα, για τη Βόρειο Ήπειρο, πρέπει να πάρουν τα ελ-
ληνικά χαρτιά». Και ακόµα περιµένουν. 

Αυτοί είστε, δυστυχώς. Και ο λαός θα σας κρίνει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, για άλλη µια φορά θα µε αναγκάσετε να

κάνω την ίδια παρατήρηση: Όταν ξεκινάµε να συζητήσουµε µία
επίκαιρη ερώτηση -µε το ενδιαφέρον, θα έλεγα, του Κοινοβου-
λίου και πιθανότατα της κοινής γνώµης- υπάρχει ένα συγκεκρι-
µένο θέµα και µία συγκεκριµένη σειρά ερωτήσεων. Αν προσπα-
θούµε να φύγουµε από αυτό το συγκεκριµένο θέµα και απαντή-
σουµε σε κάτι που δεν υπάρχει µέσα στο κείµενο της ερώτησης,
αντιλαµβάνεστε ότι δεν λειτουργούµε µέσα από το ρόλο µας θε-
σµικά, όπως θα έπρεπε. 

Υπάρχουν διάφορα σχόλια, σε σχέση µε αυτά που είπατε νω-
ρίτερα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Είναι η Βόρειος Ήπειρος ελληνική, ναι ή
όχι; Εδώ είναι το ελληνικό Κοινοβούλιο και σας ρωτά η Χρυσή
Αυγή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Παππά, γνω-
ρίζετε ότι δεν έχετε το λόγο. Να ολοκληρώσει ο κύριος Υπουρ-
γός. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Προ-
φανώς δεν παρακολουθήσατε την πρωτοµιλία µου, όταν σας µί-
λησα για εδαφική ακεραιότητα και εθνική αξιοπρέπεια. Η
αναφορά µου ήταν συγκεκριµένη στον τρόπο, µε τον οποίο στέ-
κεται η Ελλάδα, η πατρίδα µας, απέναντι σε κάθε είδους δηλώ-
σεις και κάθε είδους συµπεριφορές γειτονικών κρατών. Δεν
µίλησα για άλλο κράτος. Μίλησα για την Ελλάδα συγκεκριµένα. 

Σε ό,τι αφορά τις σκέψεις, τις οποίες καταθέσατε για το διπλω-
µατικό Σώµα, είναι αυτονόητες. Δεν έχω κάτι, µε το οποίο θα δια-
φωνήσω. Από εκεί και πέρα όµως, έχει µεγάλη σηµασία να µην
κρατάει κανείς τη λέξη, αλλά το νόηµα που προσπαθεί ο καθένας
από µας, µέσα από µία συγκεκριµένη πρακτική, να εκφέρει ή να
µεταφέρει. 

Σας είπα, λοιπόν, όπως σας ανέφερα και στην πρωτολογία µου
και το λέω και τώρα, στη δευτερολογία µου, ότι ήταν επιεικώς
ατυχείς, ήταν όντως απαράδεκτες, οι δηλώσεις του κ. Μπερίσα.
Δεν έχω κανένα λόγο να αρνηθώ κάτι τέτοιο. Προς Θεού! Και,
βεβαίως, όπως θα είδατε, υπήρξε άµεση και αποφασιστική αντί-
δραση -τουλάχιστον από την πλευρά της ελληνικής Κυβέρνησης
και του Υπουργείου Εξωτερικών- σε όλα τα επίπεδα. Σύσσωµος
ο πολιτικός κόσµος αποδοκίµασε τις δηλώσεις του κ. Μπερίσα.
Την απαρέσκεια στις συγκεκριµένες δηλώσεις δεν έκρυψε ούτε
καν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Θα σας πω ότι ο εκπρόσωπος του
Επιτρόπου Διεύρυνσης, του κ. Φούλε, είπε πως είναι σηµαντικό
για κάθε χώρα και για κάθε πολιτικό να προβαίνουν σε δηλώσεις
που ενισχύουν τις σχέσεις καλής γειτονίας και όχι το αντίθετο.
Και, βεβαίως, σε ό,τι αφορά την παρουσία του Υπουργού Εξω-
τερικών στη Σύνοδο των Υπουργών Εξωτερικών του ΝΑΤΟ, θα
σας τονίσω ότι µόλις χθες έκανε συγκεκριµένη αναφορά και στα
Σκόπια και στην Αλβανία. Άρα, λοιπόν, ας µη µεταφέρουµε άλλου
είδους πληροφορίες ή άλλου είδους ειδήσεις στην ελληνική
κοινή γνώµη.

Είναι γεγονός ότι τόσο ο κ. Μπερίσα όσο και η λοιπή πολιτική
ηγεσία της Αλβανίας προέβησαν αµέσως µετά, µε νεότερες δη-
λώσεις τους, σε ανασκευαστικές διευκρινίσεις. Θέλετε να σας
πω ότι µόλις χθες ο Πρόεδρος της Αλβανίας δήλωσε ότι η ιδέα
της «Μεγάλης Αλβανίας» δεν υπάρχει και ότι είναι ατυχείς τέ-
τοιου είδους δηλώσεις; 

Όλα αυτά, βεβαίως, είναι βήµατα προς τη σωστή κατεύθυνση.
Δεν αναιρεί κανείς την ευθύνη ή το απαράδεκτο των δηλώσεων
του κ. Μπερίσα. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, από κει και πέρα πρέ-
πει να δούµε αν όντως υπάρχει ειλικρινής πρόθεση από τη γει-
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τονική χώρα και ποια θα είναι η µελλοντική στάση και συµπερι-
φορά της, την οποία είµαστε βεβαίως σε θέση να την παρακο-
λουθούµε συνεχώς.

Σε ό,τι αφορά την προστασία των δικαιωµάτων της ελληνικής
εθνικής µειονότητας, επισηµαίνω και πάλι ότι η Αλβανία είναι
µέλος του Συµβουλίου της Ευρώπης και του ΟΑΣΕ. Επίσης φι-
λοδοξεί να ενταχθεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία στο πλαί-
σιο της ενταξιακής πορείας κάθε υποψήφιας χώρας αλλά και σε
αυτό το στάδιο, πριν δηλαδή από την έναρξη των ενταξιακών δια-
πραγµατεύσεων, θέτει τα δικά της, εξίσου αυστηρά, κριτήρια σε-
βασµού των δικαιωµάτων αυτών. Ταυτόχρονα η Αλβανία έχει
προσχωρήσει σε σηµαντικά διεθνή κείµενα για την προστασία
των µειονοτικών δικαιωµάτων, όπως η Σύµβαση-Πλαίσιο του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης για την Προστασία των Εθνικών Μειονο-
τήτων.

Πέραν βέβαια αυτών, η Αλβανία έχει δεσµευθεί και διµερώς
απέναντι στην Ελλάδα για το σεβασµό των ανθρωπίνων και µει-
ονοτικών δικαιωµάτων µέσω του Συµφώνου Φιλίας, Συνεργασίας,
Καλής Γειτονίας και Ασφάλειας, που υπεγράφη στα Τίρανα στις
21 Μαρτίου 1996 και το οποίο συνιστά το βασικό νοµικό κείµενο,
επί του οποίου έχουν δοµηθεί οι σύγχρονες διµερείς σχέσεις µε-
ταξύ Ελλάδας και Αλβανίας.

Το θεσµικά κατοχυρωµένο, άλλωστε, πλαίσιο των αρχών
καλής γειτονίας και συνεργασίας αποτελεί την αφετηρία και όχι
τον προορισµό για εκείνους που επιθυµούν τη συµµετοχή τους
στο σύγχρονο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι και στη συνακόλουθη εµπέ-
δωση κλίµατος ή λογικής ασφάλειας και σταθερότητας.

Η ελληνική Κυβέρνηση -και θα ήθελα να σας απαντήσω σε µία
γενικότερη τοποθέτησή σας- δεν διαµορφώνει την εξωτερική της
πολιτική µε βάση την ψυχολογία ή τη σκοπιµότητα της στιγµής,
αλλά στη βάση ενός συγκεκριµένου σχεδίου και µε αποκλειστικό
γνώµονα το διαχρονικό συµφέρον του έθνους. Η ανάδειξη των
αδυναµιών της γειτονικής χώρας πρέπει να συνοδεύεται και από
µια συνεπή και δραστήρια πολιτική για την εξάλειψη των παρα-
γόντων που εµποδίζουν την ουσιαστική προσέγγιση της Αλβα-
νίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε, γιατί είµαστε εκτός χρόνου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.

Η Ελλάδα -κακώς το είπατε νωρίτερα ότι είναι έτσι- δεν παρα-
µένει ένας απλός θεατής. Ειδικά το ζήτηµα της ανάπτυξης
ακραίων πολιτικών τάσεων στην Αλβανία, αν αυτές στρέφονται
κατά της Ελλάδος ή της ελληνικής µειονότητας, βρίσκεται πάντα
ψηλά, µπαίνει στην ατζέντα των διµερών επαφών και των διµε-
ρών συζητήσεων και επιδιώκουµε να βρούµε τρόπους αντιστρο-
φής αυτού του κλίµατος, που προφανώς επιβαρύνει τις διµερείς
σχέσεις.

Εµείς –και κλείνω µ’ αυτό- θα συνεχίσουµε να πιστεύουµε στην
ευρωπαϊκή προοπτική της γείτονος χώρας, αρκεί η ίδια να κατα-
φέρει µε το δικό της τρόπο, µε τη δική της συµπεριφορά και µε
τις δικές της δηλώσεις να αποδείξει ότι δικαιούται µιας τέτοιας
προοπτικής.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Προχωρούµε στην πρώτη µε αριθµό 681/3-12-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ασηµίνας Σκόνδρα προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη στρατηγική και το σχε-
διασµό για την ανασυγκρότηση του αγροτικού τοµέα.

Κυρία Σκόνδρα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η πατρίδα µας βρίσκεται αυτήν τη στιγµή σε

ένα κοµβικό πραγµατικά σηµείο και πιστεύουµε ότι, µετά τις τε-
λευταίες εξελίξεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η πορεία της οικο-
νοµίας µας εισέρχεται σε µία περίοδο ανάκαµψης. Γνωρίζουµε
ότι η στρατηγική της Κυβέρνησης βασίζεται στην υλοποίηση
διαρθρωτικών αλλαγών και την προώθηση αναπτυξιακών πρω-
τοβουλιών και την εισροή πόρων και επενδύσεων. Έτσι σκο-

πεύουµε να σταθεροποιήσουµε τη χώρα µας στον παγκόσµιο οι-
κονοµικό χάρτη.

Κύριε Υπουργέ, εκτός από τον τουρισµό και τη ναυτιλία, πι-
στεύω ακράδαντα και σε έναν τρίτο ισχυρό πυλώνα παραγωγής
πλούτου, τον αγροτικό τοµέα, και µια µεταρρύθµιση που πρέπει
να µπει στις προτεραιότητές µας, αυτήν της αγροτικής µεταρ-
ρύθµισης. 

Η εθνική κυριαρχία ενός κράτους παύει όταν παύει και η αυ-
τάρκειά του. Ο αγροτικός τοµέας περιλαµβάνει κοµβικότατους
κλάδους -όπως τη γεωργία, την κτηνοτροφία, την πτηνοτροφία,
τη µελισσοκοµία, τη δασοκοµία, την αλιεία- και είναι σε θέση να
ταΐσει όλον τον ελληνικό πληθυσµό. Είναι επίσης, σε θέση να πα-
ράσχει άµεσα τεράστιους πόρους στην ελληνική οικονοµία και
στο εµπορικό ισοζύγιο και, τέλος, να αποτελέσει το θεµέλιο µιας
νέας βιοµηχανοποίησης της ελληνικής επικράτειας και να δηµι-
ουργηθούν φυσικά χιλιάδες θέσεις εργασίας, όχι µόνο στον πρω-
τογενή αλλά και στο δευτερογενή και τριτογενή τοµέα. Είναι,
δηλαδή, πέραν όλων των άλλων και ο τοµέας που είναι ο αιµο-
δότης των αστικών κέντρων.

Είναι γενική παραδοχή ότι η Μεταπολίτευση έκλεισε τον κύκλο
της και ότι οι φούσκες που δηµιούργησαν τον επίπλαστο πλου-
τισµό έσπασαν. Τώρα, λοιπόν, είναι η στιγµή που επιβάλλεται να
στηρίξουµε και να αναπτύξουµε τον πρωτογενή παραγωγικό
τοµέα. 

Ως Βουλευτής της Καρδίτσας, που είναι η πλέον παραγωγική
περιοχή, γνωρίζω καλύτερα απ’ όλους ότι, για να υλοποιηθεί µία
τέτοια αναπτυξιακή πολιτική, επιβάλλεται µία ολοκληρωµένη
αγροτική µεταρρύθµιση, που να βασίζεται σε ένα ρεαλιστικό σχε-
διασµό και να αξιοποιεί δεδοµένα τα οποία έχει η χώρα µας,
όπως κλιµατικές, εδαφολογικές συνθήκες αλλά και µικρούς κλή-
ρους και έλλειψη οργανωµένων µεταφορικών δικτύων, γήρανση
αγροτικού πληθυσµού κ.λπ..

Ήθελα να σας ρωτήσω, κύριε Υπουργέ, λαµβάνοντας υπ’ όψιν
όλα τα παραπάνω, υπάρχει σχεδιασµός και στρατηγική για µια
άµεσα ολοκληρωµένη αγροτική µεταρρύθµιση; Αν ναι, ποιες
είναι οι βασικές παράµετροι και οι στόχοι αυτής;

Επίσης παρακαλώ να µας ενηµερώσετε εάν έχουν καταγραφεί
αποτελέσµατα µιας τέτοιας µεταρρύθµισης για την προσεχή πεν-
ταετία, όσον αφορά την αυτάρκεια µεν της χώρας, το εµπορικό
ισοζύγιο, αλλά και την αύξηση του ΑΕΠ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός  Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε  Πρόεδρε.

Ευχαριστώ, κυρία Σκόνδρα, για την επίκαιρη ερώτησή σας. Θί-
γετε ένα σηµαντικό αριθµό θεµάτων και δεν µπορεί κανείς να πε-
ριγράψει µια ολόκληρη στρατηγική στο πλαίσιο ενός χρόνου
τριών λεπτών. Όµως µου δίνετε την ευκαιρία να θίξω τουλάχι-
στον τις κύριες γραµµές: πού στεκόµαστε αυτήν τη στιγµή και
πού στοχεύουµε.

Εµείς, όπως και εσείς ακριβώς είπατε, δεν βλέπουµε ξέχωρα
τον πρωτογενή τοµέα, δηλαδή την πρωτογενή παραγωγική δια-
δικασία, από το δευτερογενή τοµέα της µεταποίησης ούτε καν
και από τον τριτογενή, που θίξατε. Δεν βλέπουµε ξέχωρα αυτήν
τη στροφή που κάνουµε προς την ποιοτική γεωργία και τα εξαι-
ρετικά ελληνικά προϊόντα από τον τουρισµό µας. Γι’ αυτό ανα-
λαµβάνουµε δράσεις συνέργειας µε τη συνάδελφο Υπουργό
Τουρισµού κ. Κεφαλογιάννη.

Έχουµε και τα πρώτα προϊόντα αυτής της συνεργίας. Μόλις
λίγες µέρες πριν καταφέραµε να παρουσιάσουµε ένα δίκτυο ξε-
νοδοχείων που δέχονται και σερβίρουν το ελληνικό προϊόν,
φτιαγµένο ανάλογα µε την περιφέρεια όπου δραστηριοποιούν-
ται. Θέλουµε πραγµατικά αυτά τα δεκαέξι εκατοµµύρια των του-
ριστών -που έρχονται στον τόπο µας για να απολαύσουν τον
ήλιο, τη θάλασσα, τον πολιτισµό µας και τις αρχαιότητες- να
έχουν την ευκαιρία να γίνουν οι ίδιοι δοκιµαστές της εξαιρετικής
διατροφής των Ελλήνων και, κατά συνέπεια, πρεσβευτές αυτής
της ποιότητας πίσω στον τόπο τους. Εποµένως δεν τα βλέπουµε
ξέχωρα. Γι’ αυτό συµφωνούµε απόλυτα µε τη ρήση σας, ότι η γε-
ωργία µπορεί πραγµατικά να γίνει πυλώνας ανάπτυξης του
τόπου.
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Να αναφέρω δύο πράγµατα, για να ξεκαθαρίσω πού βρισκό-
µαστε αυτήν τη στιγµή. Πρέπει να ξέρουµε πολύ καλά τις παρα-
µέτρους που θα προσδιορίσουν αυτό το αναπτυξιακό µοντέλο.
Οι θέσεις που θέσαµε ως µεγάλες µας προτεραιότητες δεν αµ-
φισβητούνται και ιδιαίτερα αυτή η µεγάλη στροφή από µια γε-
ωργία χαµηλού κόστους προς µια γεωργία περισσότερο ποιο-
τική, που είναι συνυφασµένη µε τις συνθήκες του τόπου µας. Οι
εδαφοκλιµατολογικές συνθήκες, το µέγεθος του κλήρου, οι φυ-
σικοί µας πόροι είναι αυτά που µας προσδιορίζουν ότι η ποιότητα
µας ταιριάζει καλύτερα από µια γεωργία χαµηλού κόστους. Γι’
αυτό κάναµε και τη συγκεκριµένη στροφή.

Οι επόµενες παράµετροι που θίξατε δεν είναι ακόµη σταθερές.
Θέλουµε να ξέρουµε ποιο είναι το ανθρώπινο δυναµικό. Δεν πε-
ριοριζόµαστε στις οικογένειες ή στους ανθρώπους που έµειναν
στη γεωργία. Θέλουµε να αυξήσουµε αυτό το ανθρώπινο δυνα-
µικό, γιατί είναι ο πιο περιοριστικός παράγοντας του σχεδιασµού
µας αυτήν τη στιγµή. Κάνουµε προσπάθειες να ανεβάσουµε τον
ανθρώπινο πόρο, και ας µου επιτραπεί ο όρος «πόρος» για την
ανθρώπινη υπόσταση. Πρέπει να γυρίσουµε επιστήµονες πίσω
στη γεωργία. Γι’ αυτό και γυρίσαµε τέσσερις χιλιάδες γεωτεχνι-
κούς είτε των ΤΕΙ είτε των ΑΕΙ. Διά ζώσης µετακύληση της γνώ-
σης και της καινοτοµίας. Δεν περιοριζόµαστε όµως µόνο σε
αυτούς. Δεν θέλουµε να στρέψουµε την προσοχή των ανέργων
µόνο προς την κατεύθυνση αυτή. Οι στόχοι µας είναι ευρύτεροι.

Υπάρχουν νέοι άνθρωποι, ακόµη και αυτοί που απολαµβάνουν
ένα εισόδηµα 800 ευρώ ή 1.000 ευρώ, που θέλουν να γυρίσουν
στην περιφέρεια, να βρουν τη χαρά της δηµιουργίας και να συµ-
βάλουν µε την καινοτοµία και τη γνώση τους στην ανάπτυξη
αυτού του κλάδου.

Θέλουµε να έχουµε ένα πιο καλό και πιο επιτελικό Υπουργείο.
Γι’ αυτό φτιάχνουµε ένα νέο οργανόγραµµα. Να πάµε σε ένα και-
νούργιο κτήριο, να µαζέψουµε τις υπηρεσίες  µας κ.ο.κ.. 

Ο πιο σηµαντικός σχεδιασµός θα πρέπει να παραλληλιστεί µε
το χρηµατοοικονοµικό περιβάλλον και ιδιαίτερα µε τη νέα Κοινή
Αγροτική Πολιτική, γιατί αυτό θα είναι σηµαντικό εργαλείο υπο-
στήριξης αυτής της στρατηγικής ανάπτυξης.

Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, δυστυχώς µετά την αναβολή της
απόφασης του Νοεµβρίου, δεν είναι διαθέσιµο. Θέλω να πιστεύω
ότι το Γενάρη θα ξανανταµώσουν οι Αρχηγοί των κρατών και θα
καταφέρουν να έχουµε µία τέτοια συµφωνία. Θα επανέλθω,
όµως, επ’ αυτού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Σκόνδρα έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για τη γε-
νικότερη ενηµέρωση την οποία κάνατε και για τα πλάνα και τα
σχέδια τα οποία παρουσιάσατε.

Θα συνεχίσω από το τελευταίο, το οποίο είπατε και µπορώ να
πω ότι ήταν και η αφορµή -πέραν της ανησυχίας γενικότερα- της
επίκαιρης ερώτησής µου.

Πριν από λίγες ηµέρες είχαµε πάει στο Ευρωκοινοβούλιο µια
οµάδα Βουλευτών. Είχαµε την ευκαιρία να µιλήσουµε µε πολ-
λούς επιτρόπους, µεταξύ των οποίων ήταν και ο Επίτροπος
Αγροτικής Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Έγινε µια συζήτηση και εγώ η ίδια προσωπικά έθεσα το θέµα
ότι η νέα ΚΑΠ και οι κανονισµοί γενικότερα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης περιορίζουν τη χώρα ή δεν µπορεί για όλες τις χώρες
να ισχύουν ακριβώς τα ίδια, µε την έννοια ότι κάθε χώρα έχει τις
ιδιαιτερότητές της, όπως επίσης έχει και τα προϊόντα όπου ρίχνει
τη βαρύτητα. 

Σε αυτό το σηµείο µου είπε ότι αυτήν τη φορά, επειδή είναι και
πολλά τα µέλη πλέον στην Ευρωπαϊκή Ένωση, προσανατολίζον-
ται ή µάλλον είναι αποφασισµένοι να αφήσουν περιθώρια ελιγ-
µών και αποφάσεων στις χώρες-µέλη. Αυτό, λοιπόν, µας δίνει
εµάς το ερέθισµα, αν θέλετε, να έχουµε ήδη χαραγµένη τη στρα-
τηγική µας. Και επειδή στο παρελθόν φτάσαµε σε αυτό το ση-
µείο, να µην παράγουµε πλέον –και είναι γενική παραδοχή αυτή,
ότι η χώρα µας δεν παράγει, αντίθετα τα εισάγει όλα- ενώ έχουµε
τις προϋποθέσεις να παράξουµε, διαπιστώσαµε ότι αυτό οφεί-
λεται και στο γεγονός ότι δεν υπήρχε σχεδιασµός στο παρελθόν.
Δεν ξέραµε πού πάµε, τι θέλουµε και τι ζητάµε και επαναπαυτή-
καµε σε µια επιδοµατική πολιτική, η οποία ακολουθήθηκε, µε συ-

νέπεια το γνωστό αποτέλεσµα. 
Θέλω επίσης να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι όποια στρατηγική,

όποια πολιτική κι αν ακολουθήσουµε, θα πρέπει να υπάρξουν και
εφαρµοστές να την εφαρµόσουν. Και αυτό είναι ένα πάρα πολύ
σηµαντικό και κοµβικό σηµείο. Διότι αυτήν τη στιγµή η περιφέ-
ρεια -που κατά κύριο λόγο θα είναι και η παραγωγική βάση- όπως
γνωρίζετε, δεν έχει αγροτικές υπηρεσίες. Αυτό το γνωρίζετε. Εάν
υπάρχουν κάποιες µεµονωµένα τέως διευθύνσεις γεωργίας, ανή-
κουν πλέον στις τοπικές αυτοδιοικήσεις και δεν έχουν άµεση κα-
τεύθυνση από το Υπουργείο. Και όχι µόνο αυτό, ότι δεν έχουν
αγροτικές υπηρεσίες, αλλά δεν υπάρχει και προσωπικό. 

Μιλήσατε προηγουµένως για γεωτεχνικούς. Ξέρετε ότι την
όποια µεταρρύθµιση και την όποια πολιτική εκείνοι που θα την
εφαρµόσουν θα είναι οι γεωτεχνικοί, κατά κύριο λόγο. Και θα σας
αναφέρω ως παράδειγµα την Καρδίτσα. Αυτήν τη στιγµή λει-
τουργεί µια διεύθυνση γεωργίας που ανήκει στην περιφέρεια
πλέον και η οποία δηµιουργήθηκε από υπαλλήλους που παρέ-
µειναν, από γεωπόνους που παρέµειναν από διάφορες υπηρε-
σίες, όπως του τέως Οργανισµού Βάµβακος, της τέως Διεύθυν-
σης Γεωργίας,  ΥΕΒ κ.λπ., µε αποτέλεσµα αυτήν τη στιγµή η Καρ-
δίτσα -που καλλιεργεί µία έκταση ενός εκατοµµυρίου εκατόν τεσ-
σάρων στρεµµάτων και έχει ζωικό κεφάλαιο πάνω από διακόσιες
χιλιάδες, διάφορα είδη- να εξυπηρετείται από δεκαέξι γεωπό-
νους -εκ των οποίων οι πέντε στα πρόθυρα της συνταξιοδότη-
σης- από οκτώ κτηνιάτρους και από κανέναν τοπογράφο.

Εκτός αυτού, είναι πλήρως υποβαθµισµένοι αυτοί οι υπάλλη-
λοι -τέως συνάδελφοί µου- διότι έχουν εξήντα µετακινήσεις το
χρόνο και αυτές ισχύουν από σαράντα χιλιόµετρα και πάνω. Αυτό
µέσα σε ένα νοµό, δηλαδή από την πρωτεύουσα και σε ακτίνα
µέχρι σαράντα χιλιόµετρα, καταλαβαίνετε τι σηµαίνει. Και αµεί-
βονται µε 0,15 ευρώ το χιλιόµετρο, πράγµα στο οποίο δεν µπο-
ρούν να ανταποκριθούν οι άνθρωποι. Εκτός του ότι η ηµερήσια
αποζηµίωση που παίρνουν, όταν είναι πάνω από τα σαράντα χι-
λιόµετρα, είναι 9,78 ευρώ. Ιλιγγιώδες δηλαδή το ποσό. 

Καταλαβαίνετε ότι µε αυτές τις προϋποθέσεις δεν γίνεται να
εφαρµοστεί η όποια πολιτική της Κυβέρνησης. Για αυτό η ανα-
συγκρότηση του Υπουργείου Γεωργίας αλλά και οι περιφερει-
ακές υπηρεσίες είναι βασικό εργαλείο στην όποια πολιτική εσείς
χαράξετε. 

Έχω καταχραστεί το χρόνο και ευχαριστώ πολύ, διότι είναι
πολύ µεγάλο το θέµα και πολύ ουσιαστικό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως! Ευχαρι-
στούµε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Χαίροµαι ειλικρινά για αυτά που λέτε, πρέπει
όµως να σας πω ότι ήταν η απόφαση του ελληνικού Κοινοβου-
λίου που άφησε τα Γραφεία Γεωργικής Αναπτύξεως στους τοπι-
κούς δήµους στον Α’ Βαθµό, δηλαδή, Τοπικής Αυτοδιοίκησης
-και τις Γενικές Διευθύνσεις- τις παλιές Νοµαρχιακές, δηλαδή,
Διευθύνσεις -στις Αντιπεριφερειακές, δηλαδή στο Β’ Βαθµό Το-
πικής Αυτοδιοίκησης. 

Αυτό πρέπει να το ξαναδούµε ή τουλάχιστον να ξαναδούµε τη
σχέση καλύτερα, γιατί -ουαί κι αλίµονο- να είναι αυτό το γραφείο
-που σωστά αφέθηκε για να είναι δίπλα στον αγρότη, αξιοποι-
ήθηκε από την τοπική αυτοδιοίκηση- για οτιδήποτε άλλο εκτός
από την παροχή συµβουλών στον αγρότη. Και µάλιστα, εάν δείτε
στο αναπτυξιακό πρόγραµµα «Μπαλτατζής», ο άξονας έρευνας,
τεχνολογίας, καινοτοµίας, παροχής συµβουλών και µετακύλησης
της γνώσης και της καινοτοµίας στην πράξη -γιατί αυτό σηµαίνει
γεωργικές εφαρµογές, να βάλεις δηλαδή µέχρι το χωράφι την
καινοτοµία- δεν άνοιξε καν και δεν ενεργοποιήθηκε, έχει, δηλαδή,
µηδέν δραστηριότητα, πράγµα τραγικό γι’ αυτά που περιγρά-
φετε.

Γι’ αυτό και πιστεύω, γι’ αυτό και µε βλέπετε µε αγωνία να λέω
ότι πρώτα πρέπει να αναδιοργανωθεί –και ανέφερα µάλιστα το
νέο όνοµα σε οργανόγραµµα, που αυτήν τη στιγµή βρίσκεται στη
διαβούλευση και ολοκληρώνεται- γιατί χωρίς αυτά τα εργαλεία,
θα κάνουµε σχεδιασµούς επί χάρτου, όχι στην πραγµατικότητα. 

Θέλω, όµως, να καυτηριάσω µια από τις λέξεις σας. Δεν την
περίµενα από γεωτεχνικό του Θεσσαλικού Κάµπου. Είναι λάθος
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να λέµε στον κόσµο ότι η χώρα µας δεν παράγει τίποτα και τα ει-
σάγουµε όλα. Αυτήν την ώρα στα µέρη σας µαζεύουν χιλιάδες
τόνους βαµβάκια οι γεωργοί σας. Είµαστε µεγάλη παραγωγός
βάµβακος. 

Λίγο καιρό πριν µαζέψαµε τα στάρια µας. Η χώρα µας παράγει
το 143% των αναγκών της σε σκληρό στάρι εξαιρετικής ποιότη-
τας αλλά είναι µεγάλος εισαγωγέας µαλακού σταριού. Εάν η Ιτα-
λία έχει καλά σιµιγδάλια, για να κάνει τα µακαρόνια της και τα
διάφορα ζυµαρικά, σε µεγάλο βαθµό στηρίζεται στα εξαιρετικής
ποιότητας ελληνικά σκληρά στάρια. Έχουµε, όµως, έλλειψη στο
µαλακό στάρι, γιατί υπάρχει µια στροφή του κόσµου -σε ό,τι
αφορά τα ξηρικά χωράφια- από το µαλακό προς το σκληρό. Είναι
στρέβλωση, που οφείλεται και στις επιδοτήσεις και θα τη διορ-
θώσουµε, δεν πρέπει όµως να λέµε ότι ο τόπος µας δεν παράγει
τίποτα. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Εγκαταλείψαµε την παραγωγή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Παράγει πολλά πράγµατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αφήστε τον κύριο

Υπουργό να ολοκληρώσει.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Άκουσα µε προσοχή αυτά που µου είπατε. Σέ-
βοµαι την άποψή σας. Ξέρετε πολύ καλά πόσο σας εκτιµώ και
εκτιµώ και την εµπειρία σας ως γεωτεχνικού, γιατί, µόλις ολοκλη-
ρωθούν αυτές οι παράµετροι που σας είπα, θα γίνει πραγµατικά
ο τελικός στρατηγικός σχεδιασµός ως προς το πώς θα φθά-
σουµε από εδώ σε αυτόν το στόχο που θέτουµε. Και εκεί η εµ-
πειρία και του Κοινοβουλίου και ιδιαίτερα γεωτεχνικών θα είναι
πάρα πολύ πολύτιµη. Έχουµε ένα χρόνο, το 2013, να το οριστι-
κοποιήσουµε, γιατί ευελπιστούµε ότι θα αρχίσει η εφαρµογή της
νέας ΚΑΠ από την 1-1-2014. 

Εποµένως περιµένουµε αυτό το εργαλείο και ιδιαίτερα περι-
µένουµε να δούµε το δηµοσιονοµικό πλαίσιο, διότι µόλις θα ορι-
στεί το Γενάρη το δηµοσιονοµικό πλαίσιο, τότε θα φανεί από
αυτό το σύνολο του προϋπολογισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης
τι είναι αυτό που θα πάει προς τη γεωργία, τι είναι αυτό που θα
πάει προς τη συνοχή, τα υπόλοιπα δηλαδή ταµεία συνοχής κ.λπ..
Εποµένως είµαι σίγουρος ότι θα υπάρξουν σηµαντικά κονδύλια
στη γεωργία. 

Δεν είναι απόλυτο αυτό που είπε ο κ. Τσιόλος και δεν το κάνει
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Το κάνει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ύστερα
και από την πίεση του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, δηλαδή των
Υπουργών, που είπαµε ότι πρέπει να αφήσετε ένα περιθώριο
ελιγµών εις ό,τι αφορά το σεβασµό των ιδιαιτεροτήτων που έχει
η κάθε χώρα. Εποµένως, αυτήν την αποδοχή έκανε.

Εµείς σεβόµεθα τις µεγάλες προτεραιότητες που ούτως ή
άλλως βάζει στο ευρύτερο πλαίσιο η στρατηγική της Ευρώπης
εν όψει του 2020. Δεν λέµε όχι, δηλαδή, στη στροφή προς την
ποιότητα. Ίσα-ίσα, που τη διακηρύξαµε εµείς πρώτοι και εδώ, σε
αυτό το Βήµα, χαιρετίσαµε όλους τους κανονισµούς που έρχον-
ται προς αυτήν την κατεύθυνση.

Προσθέσαµε δηλαδή στα προϊόντα ΠΟΠ, τα προϊόντα γεωγρα-
φικής ένδειξης, τα προϊόντα βιολογικής παραγωγής. Ήρθε πλέον
ο κανονισµός για τα παραδοσιακά προϊόντα. Ήρθε ο κανονισµός
για τα προϊόντα της ορεινής οικονοµίας. Αν δεν είχαµε τις αντιρ-
ρήσεις των Άγγλων, θα είχαµε το σήµα της νησιώτικης παραγω-
γής. Εποµένως, θα µπορούσαµε να πούµε ότι η Ευρώπη
προσαρµόζεται σε αυτές τις προτεραιότητές µας και αυτό µας
χαροποιεί. 

Δεν είπαµε «όχι» εµείς στην αειφόρο διαχείριση των πόρων.
Ίσα-ίσα φωνάζαµε από αυτό το Βήµα για την αµειψισπορά. Εγώ
από την πρώτη ηµέρα στις προγραµµατικές µου δηλώσεις είπα
ότι ήταν λάθος η εγκατάλειψη της αµειψισποράς στα ξηρικά χω-
ράφια, γιατί αυτή «έσβησε» τα ψυχανθή και «έσβησε» την κτηνο-
τροφία µας. Εκεί, σε κάποιους κλάδους της κτηνοτροφίας η
χώρα µας έχει µεγάλο έλλειµµα, ιδιαίτερα στο βόειο κρέας και
εκεί εστιάζουµε την προσοχή µας. 

Αν είχα ένα δευτερόλεπτο ακόµα, θα σας έλεγα ότι χθες κα-
ταλήξαµε στην αξιοποίηση του µηχανισµού…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, ολοκληρώστε,

κύριε Υπουργέ. Γνωρίζετε ότι δεν έχουµε χρόνο, γιατί ακολου-
θούν πολλές ερωτήσεις. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα σας έλεγα ότι τα χρήµατα που θα δίναµε στους κτηνοτρό-
φους σήµερα, για να τα γνωρίζουν οι άνθρωποι άµεσα. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία
µικρή διευκρίνιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, κυρία συνά-
δελφε, γνωρίζετε ότι αυτό δεν επιτρέπεται. Δεν υπάρχει από τον
Κανονισµό η δυνατότητα. Μπορείτε προφορικά να µιλήσετε µε
τον Υπουργό ή να επανέλθετε µε νέα ερώτηση.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Θέλω να πω ότι εγκαταλείψαµε µόνοι
µας την παραγωγή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλευτής κ. Μαρία Διακάκη

και ο Βουλευτής κ. Βιρβιδάκης ζητούν άδεια ολιγοήµερης απου-
σίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επι-

τροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα
σχέδια νόµων του Υπουργείου Τουρισµού:

1. «Κύρωση της Συµφωνίας Συνεργασίας στον Τοµέα του Του-
ρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της Ουρου-
γουάης».

2. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας για Συνεργασία στον Τοµέα του Τουρισµού». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Ελλη-
νικού.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η δεύτερη µε αριθµό 680/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Κυκλάδων του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Συρ-
µαλένιου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποβάθµιση
της δηµόσιας υγείας στις Κυκλάδες, δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Οµοίως, η τρίτη µε αριθµό 676/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους πάσχοντες από κυ-
στική ίνωση, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 677/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στο χώρο της υγείας στη Χαλ-
κιδική, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω το λόγο για µισό λεπτό, για να κάνω µία παρατήρηση; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μάλιστα, κυρία Για-
ταγάνα. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Ο κύριος Υπουργός ενηµέ-
ρωσε το γραφείο µου -σε απάντηση της συνεργάτιδός µου- ότι
λόγω του ότι έχει να κάνει ένα ταξίδι και του ότι ήταν πολύ απα-
σχοληµένος µε την προετοιµασία του ταξιδιού δεν θα ερχόταν
σήµερα. Γιατί δεν έρχεται ο Υφυπουργός, ο Αναπληρωτής
Υπουργός; Γι’ αυτό υπάρχει –νοµίζω- ο Αναπληρωτής Υπουργός
ή έστω η Υφυπουργός Υγείας. Ξέρετε τι απάντησαν; «Πάρτε τους
εσείς τηλέφωνο» –αυτό αφορά όλο το Κοινοβούλιο, κύριε Πρό-
εδρε- «να τους πείτε να έρθουν». Εγώ, φυσικά, δεν κάνω αυτήν
την κίνηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν είναι δουλειά
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του Βουλευτή να διαπραγµατεύεται για το ποιος θα έρθει. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αυτό που λέω αφορά το Κοι-

νοβούλιο και το πώς µας βλέπουν κάποιοι Υπουργοί. Γι’ αυτό
πήρα το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία συνάδελφε,
ευχαριστώ για την ενηµέρωση. Θα το µεταφέρω στη Διάσκεψη
των Προέδρων. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Να το µεταφέρετε. 
Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Κυβέρνηση πρέπει

να φροντίζει να βρίσκεται Υπουργός να απαντάει στις ερωτήσεις.
Βλέπω εδώ ότι είναι πολλές οι ερωτήσεις. Εν πάση περιπτώσει,
προχωρούµε. 

Η πέµπτη µε αριθµό 685/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Παναγιώτη Ηλιόπουλου προς τους Υπουργούς Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε
τα προβλήµατα στη λειτουργία των αναπηρικών επιτροπών και
τις µειώσεις των αναπηρικών επιδοµάτων δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 684/3-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη θέσπιση νέων µειωµένων τιµολογίων της ΔΕΗ για ευπαθείς
οµάδες. 

Το λόγο έχει ο κ. Αναγνωστάκης για τρία λεπτά, για να ανα-
πτύξει την ερώτησή του.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό ότι η χώρα βρίσκεται σε οικονο-

µική ύφεση. Η ελληνική κοινωνία και οικογένεια πλήττονται οικο-
νοµικά από τη δραστική µείωση των εισοδηµάτων. Τελευταία
είδαµε και κάποιες εκθέσεις για τα ποσοστά ανεργίας, που δυ-
στυχώς αυξάνονται και αυτά ραγδαία. 

Σ’ αυτό το πλαίσιο παρουσιάζεται η εξαγγελία για αύξηση των
τιµολογίων της ΔΕΗ, που θα πλήξει ακόµα περισσότερο τα εισο-
δήµατα των οικονοµικά ασθενέστερων οµάδων.

Σύµφωνα µε τα τελευταία στοιχεία, η ΔΕΗ έχει κόψει το ρεύµα
σε χιλιάδες νοικοκυριά και συνεχίζει δυστυχώς την ίδια πολιτική,
ενώ την ίδια στιγµή µεγάλες επιχειρήσεις που χρωστούν εκατοµ-
µύρια ευρώ στον οργανισµό συνεχίζουν τη λειτουργία τους
χωρίς καµµία επίπτωση.

Κύριε Υπουργέ, η ΔΕΗ δεν πρέπει να προχωρά σε διακοπή
ρεύµατος, χωρίς καταγγελία της σύµβασης, όπως επίσης να µην
προχωρά στην καταγγελία της σύµβασης σύνδεσης πριν από το
διακανονισµό της οφειλής, όπως αυτός περιγράφεται στις δια-
τάξεις της παραγράφου 11 του άρθρου 13 του κώδικα «Προµή-
θεια σε πελάτες». 

Παράλληλα, οφείλει να ενηµερώνει τον καταναλωτή για την
υπαγωγή του στην καθολική υπηρεσία, όπως αυτό περιγράφεται
στις διατάξεις του άρθρου 58 του ν.4001/2011, για τον οποίο δυ-
στυχώς εκκρεµεί η έκδοση των υπουργικών αποφάσεων.

Για τις ευπαθείς οµάδες πληθυσµού, όπως είναι οι άνεργοι, οι
βαρέως πάσχοντες κ.λπ., η ΔΕΗ δεν πρέπει να διακόπτει το
ρεύµα και οφείλει να τους εντάσσει στο «Κοινωνικό Οικονοµικό
Τιµολόγιο» ως προσωρινή λύση µέχρι να εκδοθούν οι υπουργικές
αποφάσεις που θα καθορίζουν όρους και προϋποθέσεις για τη
διαµόρφωση των ειδικών µειωµένων τιµολογίων. 

Πρέπει, επίσης, να εξεταστούν οι περιπτώσεις ασθενών µε χα-
µηλά εισοδήµατα που εξαρτώνται από ιατρικά µηχανήµατα και
δυστυχώς δεν είναι ενταγµένα στο µειωµένο «Κοινωνικό Οικονο-
µικό Τιµολόγιο», καθώς αυτά τα µηχανήµατα είναι ενεργοβόρα,
οπότε και υπερβαίνουν την κατανάλωση των χιλίων εξακοσίων κι-
λοβάτ στο τετράµηνο, που είναι το όριο για την ένταξη στο «Κοι-
νωνικό Οικονοµικό Τιµολόγιο».

Για τους παραπάνω λόγους, κύριε Υπουργέ, ερωτάσθε τα ακό-
λουθα: 

Πρώτον, πότε θα εκδώσετε τις υπουργικές αποφάσεις που θα
καθορίζουν πρόσθετα µέτρα προστασίας των καταναλωτών;

Δεύτερον, θα θεσπιστούν νέα µειωµένα τιµολόγια για ευπαθείς
οµάδες;

Τρίτον, ποια θα είναι τα κριτήρια για ευνοϊκότερη ρύθµιση των
οφειλών;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ασηµάκης Παπαγεωργίου για τρία λεπτά.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κατ’ αρχάς, θα πρέπει να πούµε ότι σήµερα βιώνουµε µια
πραγµατικά δύσκολη οικονοµική κατάσταση που έχει οδηγήσει
σε µια τιτάνια προσπάθεια, µε µεγάλες θυσίες από τη µεριά του
ελληνικού λαού.

Οι προσπάθειες της Κυβέρνησης σαφώς εστιάζουν στη δηµο-
σιονοµική εξυγίανση και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής οικονοµίας. Σε αυτό το πλαίσιο καταβάλλονται τε-
ράστιες προσπάθειες προστασίας των πολιτών που έχουν πληγεί
ιδιαίτερα από την ύφεση και την οικονοµική κρίση, αλλά και ει-
δικά των ευπαθών οµάδων απέναντι στις οποίες, ούτως ή άλλως,
έχουµε χρέος να εξασφαλίζουµε ειδική µέριµνα.

Είναι γνωστό ότι στο δεύτερο εξάµηνο του 2013 προβλέπεται
απελευθέρωση των τιµολογίων ηλεκτρικής ενέργειας στη χα-
µηλή τάση, όπως προβλέπει η ευρωπαϊκή οδηγία. Για το πρώτο
εξάµηνο του 2013 τα τιµολόγια παραµένουν ρυθµιζόµενα και εγ-
κρίνονται από τον Υπουργό ΥΠΕΚΑ, µετά από γνωµοδότηση της
ΡΑΕ, της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας.

Η άρση των στρεβλώσεων των τιµολογίων µέχρι την 1η Ιουλίου
2013 παραµένει βασικός στόχος της τιµολογιακής πολιτικής, µε
γνώµονα ειλικρινά την ελαχιστοποίηση της επιβάρυνσης των πο-
λιτών. Αυτό, όµως, θα επιτευχθεί µετά από προσεκτική και ιδιαί-
τερη µέριµνα, ώστε οι ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες να
προστατευτούν. Από την άλλη, όµως, το κόστος της ηλεκτρικής
ενέργειας πρέπει να αντανακλά το κόστος της παραγωγής. 

Πολλά σενάρια κυκλοφορούν τις τελευταίες ειδικά µέρες, που
κυριολεκτικά τροµοκρατούν τους καταναλωτές και γι’ αυτό θα
µου επιτρέψετε να περιγράψω µε δύο λόγια τη διαδικασία, ώστε
να γίνει αντιληπτό και να µην υπάρχουν περιθώρια παρερµηνείας
το πώς λειτουργεί το σύστηµα.

Η ΔΕΗ, πριν από το τέλος του χρόνου, κάθε χρόνο κάνει τον
απολογισµό του έτους και τον προϋπολογισµό του επόµενου. 

Βεβαίως στο πλαίσιο αυτό συνεκτιµώνται οι παράµετροι και τα
νέα δεδοµένα που προβλέπεται να ισχύσουν την καινούρια χρο-
νιά, όπως η υποχρέωση αγοράς δικαιωµάτων διοξειδίου του άν-
θρακα -µιλώ για το 2013- οι πιθανές αυξήσεις  στις τιµές των
καυσίµων που χρησιµοποιούνται στην παραγωγή ηλεκτρικής
ενέργειας, η διαµόρφωση των τιµών στην χονδρεµπορική αγορά
ηλεκτρικής ενέργειας. 

Η ΡΑΕ κατόπιν ελέγχει κατά πόσον αυτά τα στοιχεία και οι προ-
τάσεις της ΔΕΗ είναι εύλογες, εισηγείται στο ΥΠΕΚΑ και από εκεί
και πέρα αποφασίζουµε σύµφωνα µε τη γενικότερη κατάσταση
και αναλογιζόµενοι όλη τη διαδικασία. 

Όπως ανέφερα ήδη υπάρχει ειδική µέριµνα και πρόβλεψη για
τις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες, όπως ισχύει σήµερα και µε το
κοινωνικό οικιακό τιµολόγιο. Παράλληλα στο κοινωνικό οικιακό
τιµολόγιο θα αναθεωρηθούν υπέρ των καταναλωτών και στο-
χεύουµε να το ενισχύσουµε ακόµα περαιτέρω, καθώς επιφέρει
πραγµατικά µεγάλη ανακούφιση στις ευπαθείς κοινωνικές οµά-
δες, όπως αναφέρατε, τους οικονοµικά ασθενείς, τους ανέρ-
γους, τα άτοµα µε σοβαρά προβλήµατα υγείας που χρειάζονται
µηχανική υποστήριξη,  ηλικιωµένους και άλλες κατηγορίες. Η
όποια απόφαση θα ισχύει από το νέο έτος µε κύριο γνώµονα,
όπως σας είπα το όφελος των καταναλωτών.

Για τα υπόλοιπα θέµατα θα σας απαντήσω στη δευτερολογία
µου. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,

έχετε τρία λεπτά για την δευτερολογία σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά νιώθω ικανοποίηση για τµήµα της

απάντησή σας. Αναφέροµαι στην πρόθεση της Κυβέρνησης εθνι-
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κής ευθύνης να αναθεωρήσει τους όρους ένταξης των ευπαθών
κοινωνικών οµάδων. 

Θέλω να µου επιτρέψετε να πω ότι υπάρχει ένα πλούσιο θε-
σµικό πλαίσιο: Ο ν. 4001/2011, υπάρχουν τα 4-5 ΦΕΚ που συνο-
δεύουν και ερµηνεύουν διατάξεις του συγκεκριµένου νόµου,
υπάρχει η εγκύκλιος εφαρµογή του οικονοµικού τιµολογίου, το
θεσµικό πλαίσιο, δηλαδή, που µέχρι σήµερα υφίσταται. Επι-
πλέον, υπάρχει η δυνατότητα ένταξης κάποιων ευπαθών κοινω-
νικών οµάδων στο κοινωνικό οικονοµικό τιµολόγιο. Δυστυχώς,
δεν απέτρεψαν αυτό το αποτέλεσµα: τριάντα χιλιάδες διακοπές
στην ηλεκτροδότηση το Νοέµβριο από τη ΔΕΗ.

Αντιλαµβάνεστε λοιπόν, ότι θα πρέπει να επισπεύσετε όλες
εκείνες τις διαδικασίες έτσι ώστε να κατοχυρωθεί στην πράξη
και να είναι στην καθηµερινότητα του Έλληνα πολίτη αυτό που
προηγούµενα είπατε και αναδεικνύει την κοινωνική ευαισθησία,
που έτσι κι αλλιώς αναγνωρίζω ότι υπάρχει και στο πρόσωπό
σας, αλλά και συνολικά στα µέλη της Κυβέρνησης εθνικής ευθύ-
νης. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, έχετε απόλυτο δίκιο να βάζετε ως πα-
ραδοχή και το κόστος παραγωγής ενέργειας και αν θέλετε να
υπάρχει αυτό το ισοζύγιο που είπατε ως προς το τιµολόγιο κα-
τανάλωσης και το τιµολόγιο κόστους παραγωγής. Αυτό όµως σε
καµµία περίπτωση, κύριε Υπουργέ, δεν µπορεί να αποτελέσει για
µας άλλοθι για να αφήσουµε οικογένειες και µικρές επιχειρήσεις
στο σκοτάδι κυριολεκτικά. Από την πλευρά σας υπήρξε και η ει-
λικρινής και γενναία αναγνώριση ότι η δηµοσιονοµική κατάσταση
της χώρας είναι µάλλον τραγική και στην προσπάθεια που κά-
νουµε δεν έχουµε τη δυνατότητα και την πολυτέλεια να βοηθάµε
και να στηρίζουµε αυτές τις κοινωνικά ευπαθείς οµάδες. 

Αναµένω να µου δώσετε απαντήσεις και να µου δώσετε ένα
χρονικό ορίζοντα ως προς τους όρους αναθεώρησης. Περιµένω
µε ενδιαφέρον να µου απαντήσετε αν από εδώ και πέρα υπάρχει
βελτίωση και διεύρυνση της γκάµας των ανθρώπων που θα εν-
ταχθούν στο κοινωνικό οικονοµικό τιµολόγιο.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς πάρα πολύ σύντοµα, στους επόµενους έναν µε δύο
µήνες, θα υπάρξουν και οι αποφάσεις και η διεύρυνση του κοι-
νωνικού τιµολογίου. Αν προλάβουµε, αυτό θα γίνει και µέσα στο
Δεκέµβριο. 

Όσο γι’ αυτό που είπατε και το οποίο έχει δηµοσιευτεί για τις
τριάντα χιλιάδες διακοπές κλπ, στην ουσία δεν έχει συµβεί. Είναι
νούµερα που είναι ίδια τα τελευταία χρόνια. Είναι ελάχιστες οι
διαφορές και, αν θέλετε, υπάρχει και µία µικρή µείωση, µονοψή-
φια, στις διακοπές αυτού του είδους. Όµως η συντριπτική πλει-
οψηφία των µετρητών που αποκόπτονται επανασυνδέεται άµεσα
καθώς αρκετοί καταναλωτές, απ’ ό,τι φαίνεται, απλά το αµελούν.
Ένας µεγάλος αριθµός αφορά ανθρώπους οι οποίοι έφυγαν από
τη ζωή ή καταστήµατα που έκλεισαν ή εποχικούς καταναλωτές
όπως είναι στα νησιά και σε διάφορες άλλες τουριστικές περιο-
χές οι οποίες κλείνουν το χειµώνα και διακόπτουν το λογαρια-
σµό.

Όσον αφορά τα θέµατα των λογαριασµών γενικότερα, τα κρι-
τήρια για ευνοϊκότερη ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών των
οικονοµικά ασθενέστερων καταναλωτών σε µία απελευθερωµένη
αγορά ηλεκτρικής ενέργειας πρέπει να καθορίζονται από τους
ίδιους τους προµηθευτές. Η ΔΕΗ ήδη προσφέρει τη δυνατότητα
διακανονισµού ρύθµισης-εξόφλησης οφειλών από την οποία
έχουν ωφεληθεί πάρα πολλοί. Μάλιστα, σύµφωνα µε τα στοιχεία
της ΔΕΗ, είναι χιλιάδες αυτοί που έχουν κάνει τη ρύθµιση. 

Όσον αφορά τη διαδικασία διακοπής ρεύµατος λόγω χρέους,
η ΔΕΗ σε κάθε περίπτωση και σε εφαρµογή του κώδικα προµή-
θειας ενηµερώνει τον καταναλωτή µέσω του λογαριασµού ρεύ-
µατος ή µε ατοµική επιστολή. Η καταγγελία της σύµβασης
διαπιστώθηκε στην εφαρµογή της ότι, ενώ είναι µία εύκολη δια-
δικασία στην υλοποίηση εκ µέρους του προµηθευτή, δηµιουργεί

πρόσθετα και σηµαντικά προβλήµατα στον καταναλωτή που
έχουν να κάνουν µε την επανηλεκτροδότηση, µε το ότι θα πρέπει
να πληρώσει πάλι το πάγιο της επανασύνδεσης, τη νέα σύµβαση
κλπ. Έτσι λοιπόν προτάθηκε και υιοθετείται η αναθεώρηση του
νέου κώδικα προµήθειας ώστε να υπάρχει προσωρινή αναστολή
ισχύος της σύµβασης προµήθειας όπως περιλαµβάνεται ήδη
στους όρους της σύµβασης που ισχύει για τους πελάτες που εκ-
προσωπούνται από το λεγόµενο προµηθευτή τελευταίου κατα-
φυγίου.

Η υπαγωγή του πελάτη στην καθολική υπηρεσία αποτελεί
µέτρο προστασίας του σε περιπτώσεις που δεν εκπροσωπείται
από κάποιον προµηθευτή, όπως είχαµε πρόσφατα τις γνωστές
περιπτώσεις. Σε καµµία περίπτωση όµως δεν πρέπει και δεν µπο-
ρεί να ερµηνεύεται ότι τυχόν ανεξόφλητες οφειλές, ακόµα και
στην περίπτωση της υπαγωγής τους σ’ αυτή την κατηγορία, δεν
επιφέρουν τελικά τη διακοπή, αν δεν έχει γίνει οποιαδήποτε ρύθ-
µιση. Η προµήθεια καθολικής υπηρεσίας διέπεται από τους ίδι-
ους όρους που προβλέπονται για τον προµηθευτή τελευταίου
καταφυγίου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 688/3-12-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τους
Υπουργούς Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις παρεµβάσεις των Γερ-
µανών στρατιωτικών που υπηρετούν στο πεδίο βολής Κρήτης
στα σχολεία του Νοµού Χανίων.

Ο κύριος Χαλβατζής έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το τελευταίο διάστηµα εισάγονται νέα ήθη στη χώρα µας, σ’

αυτή την περίοδο της βαθιάς καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης,
σε µία περίοδο σκληρής επίθεσης από τη συγκυβέρνηση Νέας
Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ και ΔΗΜΑΡ ενάντια στα δικαιώµατα και
στη ζωή της εργατικής τάξης, των πλατιών λαϊκών στρωµάτων.
Τα νέα ήθη δεν έχουν καµµία σχέση µε τη λεβεντιά και την περη-
φάνια του λαού µας.

Έτσι λοιπόν, στα Χανιά, Γερµανοί στρατιωτικοί οι οποίοι εκπαι-
δεύονται στο πεδίο βολής Κρήτης έδειξαν διατεθειµένοι να προ-
σφέρουν σε σχολεία των Χανίων χορηγίες σε αναλώσιµα και
µηχανήµατα µε την προϋπόθεση για όποιον τις αποδεχθεί να δη-
λώσει δηµόσια την ευγνωµοσύνη του στη γερµανική διοίκηση και
αυτό να το κάνει µέσα από τα τοπικά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.

Αυτοί, λοιπόν, οι στρατοί που έχουν βάψει τα χέρια τους µε
αίµα και στο Ιράκ και στη Γιουγκοσλαβία και στο Αφγανιστάν και
στην Παλαιστίνη και στη Λιβύη και τώρα ετοιµάζονται για µια νέα
δολοφονική επίθεση στη Συρία, αυτοί οι λύκοι φόρεσαν την προ-
βιά του αρνιού και παρουσιάζονται ως ελεήµονες και σωτήρες
της εκπαίδευσης, των σχολείων και των µαθητών µας.

Η πραγµατικότητα είναι, κύριε Υπουργέ, ότι το αίµα που έχουν
χύσει οι φονιάδες των λαών του ΝΑΤΟ, των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής, της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τις ευλογίες διαχρο-
νικά και µε την κάθε είδους συµµετοχή ελληνικών κυβερνήσεων
και της σηµερινής στην προετοιµαζόµενη ιµπεριαλιστική πολε-
µική επέµβαση στη Συρία, θεωρούµε ότι δεν ξεπλένεται ούτε µε
εκτυπωτές ούτε µε φωτοτυπικό χαρτί. Αυτά τα «δώρα» στάζουν
αίµα, προέρχονται από κατεστραµµένες χώρες και λαούς, από
δολοφονηµένα παιδιά. Τα σχολειά και τα παιδιά µας δεν χρει-
άζονται τέτοια δώρα.

Και ρωτάµε, κύριε Υπουργέ, κατά πόσο γνωρίζετε τις ενέρ-
γειες των παραπάνω εκπροσώπων των στρατιωτικών δυνάµεων
και πώς σκέφτεστε να απορρίψετε αυτές τις χορηγίες; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα απαντήσει ο

Υπουργός κ. Παπαθεοδώρου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
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Κύριε Χαλβατζή, θα ήθελα να αποσαφηνίσω κάτι το οποίο εν-
δεχοµένως να µην έχει σηµασία για εσάς, αλλά είναι ένα κοµµάτι
της ερώτησής σας που αφορά στα νέα ήθη και στις νέες πρακτι-
κές που κατακλύζουν τα σχολεία της δηµόσιας εκπαίδευσης. 

Θα ήθελα να πω, µόνο σε αυτό, ότι στο Νοµό Χανίων πράγµατι
υλοποιήθηκε µια δράση της γερµανικής αντιπροσωπείας του
ΝΑΤΟ στο Ειδικό Σχολείο Χανίων και στο Γυµνάσιο Κουνουπιδια-
νών. Κάνω αυτή τη διευκρίνιση διότι δεν έχουµε µια τακτική η
οποία είναι γενικευµένη. Δεν έχουµε νέα ήθη. Δεν έχουµε νέες
πρακτικές, οι οποίες ενδεχοµένως να αλλάζουν τον τρόπο λει-
τουργίας σε αυτές τις περιπτώσεις. Έχουµε δύο µεµονωµένες
περιπτώσεις. 

Και λέω µεµονωµένες περιπτώσεις, διότι πράγµατι πληροφο-
ρήθηκα από την Περιφερειακή Διεύθυνση Κρήτης ότι στο ένα
σχολείο, στο ειδικό σχολείο, έγινε απευθείας από τη γερµανική
αντιπροσωπεία του ΝΑΤΟ στην περιοχή µία χορηγία που αφο-
ρούσε πολυµηχάνηµα και αναλώσιµα και στην άλλη περίπτωση
υπήρξε απευθείας δωρεά στο σύλλογο γονέων και κηδεµόνων,
εποµένως δεν αφορούσε απευθείας το σχολείο.

Θα σας πω το εξής και νοµίζω ότι έχει σηµασία. Να συµφω-
νήσω µαζί σας ότι καθ’ υπέρβαση αρµοδιοτήτων το ίδιο το σχο-
λείο απεδέχθη τη χορηγία αυτή, χωρίς η χορηγία να περάσει από
την περιφερειακή διεύθυνση εκπαίδευσης ως όφειλε. Εάν είχε
γίνει αυτό, πράγµατι, η αποδοχή της θα είχε το ίδιο αποτέλεσµα
και το λέω και το τονίζω εξαρχής, διότι είναι συχνό φαινόµενο να
υπάρχουν µικρές χορηγίες σε σχολεία. Αυτό, όµως, θα πρέπει
να ελέγχεται κεντρικά και αυτή είναι η δική µας θέση.

Από την άλλη δεν υπήρξε πρόσκληση για δηµόσιες ευχαρι-
στίες. Το µόνο που έγινε -και έχω το έγγραφο του αρµόδιου δι-
ευθυντή- είναι ότι ο διευθυντής του ειδικού σχολείου
ευχαρίστησε θερµώς τη γερµανική αντιπροσωπεία για την πα-
ροχή, για την προσφορά εκπαιδευτικού εξοπλισµού και τίποτε
άλλο. Δεν έγινε καµµία δηµόσια δήλωση, δεν υπήρξε, τουλάχι-
στον κατά τη γνώση που έχουµε εµείς, καµµία άλλη ενέργεια. 

Σας επιβεβαιώνω τη θέση του Υπουργείου ότι τέτοιου είδους
χορηγίες θα πρέπει να διοχετεύονται µέσω των περιφερειακών
διευθύνσεων και καθ’ υπέρβαση αρµοδιοτήτων είχαµε αυτήν τη
στιγµή από το ειδικό σχολείο µία συγκεκριµένη στάση του διευ-
θυντή.

Βεβαίως, θεωρώ ότι δεν θα είχε αλλάξει και το αποτέλεσµα,
γιατί και η περιφερειακή διεύθυνση θα το είχε αποδεχθεί. Απλώς,
ενδεχοµένως θα το είχε χειριστεί σε κεντρικό επίπεδο και διαφο-
ρετικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Χαλ-

βατζή, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας

είναι µισή. Υπήρξαν πολλά δηµοσιεύµατα και µε ευχαριστίες. Κοι-
τάξτε, είναι ο σχολάρχης της Εκκλησιαστικής Σχολής Κρήτης, το
Ίδρυµα του Αγίου Νεκταρίου, το 2ο Ολοήµερο Κολλεγιακό Νη-
πιαγωγείο Χανίων. Και, βέβαια, πριν από λίγο καιρό είχαµε χορη-
γίες, φωτοτυπικά µηχανήµατα και άλλα και στην Πάτρα από την
ιδιοκτήτρια του οίκου ανοχής της Λάρισας. Υπάρχουν και πολλά
άλλα που δεν βγαίνουν στον αφρό, γιατί δεν συγκεντρώνονται.

Εγώ θα τα καταθέσω όλα αυτά, γιατί υπάρχει ένα πλούσιο
υλικό στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης της Κρήτης. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Χαλβατζής κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, αυτήν την περίοδο, η Κυβέρνησή σας,
όπως και η προηγούµενη κυβέρνηση, κάνει µία ευρεία και ταχύ-
τατη επέλαση ενάντια στα δικαιώµατα των εργαζοµένων. Το νέο
φορολογικό νοµοσχέδιο που έρχεται, γονατίζει τους εργάτες, τα
πλατιά λαϊκά στρώµατα. Την ίδια στιγµή, µε βάση και τον προ-
ϋπολογισµό που ψηφίστηκε, χαρίζετε στο µεγάλο κεφάλαιο προ-
νόµια, κίνητρα και δεν το φορολογείτε. 

Αφού, λοιπόν, φθάσατε τα σχολεία, τα εκπαιδευτικά ιδρύµατα,
τους εργαζόµενους σ’ αυτήν την κατάσταση και η σηµερινή συγ-
κυβέρνηση και οι πρώην κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ, έρχονται οι Γερµανοί στρατιωτικοί και προσπαθούν

µέσα από τις λεγόµενες «χορηγίες» να µεθοδεύσουν διαδικασίες
που θα µετατρέπουν γονείς, µαθητές, εκπαιδευτικούς σε επαί-
τες. Αυτή είναι η λογική που κυριαρχεί και εµείς είµαστε κατηγο-
ρηµατικά αντίθετοι. Θεωρούµε απαράδεκτο και, αν θέλετε,
πολιτικά ανήθικο να λειτουργούν αυτές οι διαδικασίες µέσα στα
σχολεία µας!

Βεβαίως, δεν µπορεί να γίνει αποδεκτό να διαπαιδαγωγούνται
τα νέα παιδιά στη ζητιανιά και οι εκπαιδευτικοί να οδηγούνται
στο να απλώνουν το χέρι και να παίρνουν χορηγίες. Και ξέρετε,
µέσα στα δηµοσιεύµατα υπάρχουν και ευχαριστίες. Κάνουν τε-
µενάδες. Αυτό είναι απαράδεκτο. Γι’ αυτό σας λέω ότι είναι πο-
λιτικά ανήθικο. Δεν µπορεί εκπρόσωποι φορέων, εκπρόσωποι
σχολείων να γονυπετούν και να παρακαλούν! Δεν ήρθε, βέβαια,
καµµία θεία έµπνευση σ’ αυτούς τους στρατιωτικούς να στέλ-
νουν χορηγίες! 

Και πρέπει να πούµε ότι εκεί στην Κρήτη και ειδικά στο πεδίο
βολής, στην ευρύτερη περιοχή της Σούδας, µολύνουν τα πάντα,
όχι µόνο µε την κίνηση των αεροπλάνων, των καραβιών, των πο-
λεµικών δραστηριοτήτων, αλλά και µε την όλη συµπεριφορά
τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και φθάσατε εκεί τον κόσµο! Και εσείς και οι προηγούµενες
κυβερνήσεις καταντήσατε έναν περήφανο λαό, ο οποίος έβλεπε
τα αµερικανικά αεροπλανοφόρα και ξεχυνόταν στους δρόµους
µε το σύνθηµα «φονιάδες των λαών Αµερικάνοι», να φθάνει σή-
µερα να εκλιπαρεί για βοήθεια! Είναι απαράδεκτο!

Εµείς καλούµε τους εκπαιδευτικούς, τους γονείς, τους µαθη-
τές, συνολικά την εκπαιδευτική κοινότητα και κυρίως το εργατικό
συνδικαλιστικό κίνηµα, το ταξικό συνδικαλιστικό κίνηµα, συνο-
λικά το µαζικό λαϊκό κίνηµα να αντισταθούν απέναντι σ’ αυτήν τη
λογική, απέναντι σ’ αυτήν την υποκρισία, απέναντι σ’ αυτήν την
πολιτική πρακτική και να παλέψουν να την ανατρέψουν, γιατί θα
οδηγηθούν πλατιά στρώµατα του λαού στην επαιτεία! Δεν πρέπει
να επαιτούν, αλλά να απαιτούν τα δίκια τους!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε Χαλβατζή,
µίλησα προηγουµένως για µία ενέργεια που έγινε καθ’ υπέρβαση
αρµοδιοτήτων. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, τώρα να µιλήσω για υπερβολή.
Διότι πράγµατι, είναι υπερβολή αυτό το οποίο επιχειρήθηκε προ-
ηγουµένως από εσάς, να συνδέσουµε ορισµένα γεγονότα, τα
οποία, θα µου επιτρέψετε, δεν είναι συνδεδεµένα µεταξύ τους.
Είναι εντελώς ασύνδετα.

Αναφερθήκατε σε ένα γεγονός στην Πάτρα. Θα σας υπενθυ-
µίσω -ξέρετε ότι υπάρχει και προσωπική ευαισθησία γι’ αυτά τα
ζητήµατα- ότι εκεί απλώς ο πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων και
Κηδεµόνων έκανε µία προσφορά στο σχολείο. Όταν αυτό έγινε
αντικείµενο επικοινωνιακής εκµετάλλευσης ή αξιοποίησης –εντός
πολλών εισαγωγικών- ο περιφερειακός διευθυντής εκπαίδευσης
ενήργησε άµεσα και επεστράφη. Νοµίζω ότι ο πρόεδρος του
συγκεκριµένου Συλλόγου Γονέων και Κηδεµόνων γνώριζε πάρα
πολύ καλά την προέλευσή της. 

Άρα, νοµίζω πως κι εσείς εδώ θα συµφωνούσατε µαζί µου, ότι
κάπου υπήρχε, αν θέλετε, και µία προετοιµασία –εντός πάλι πολ-
λών εισαγωγικών-του συγκεκριµένου γεγονότος.

Να πάµε, όµως, στην Κρήτη. Ξέρετε τη θέση µας. Κανείς δεν
παρακαλεί κανέναν για οποιαδήποτε χορηγία. Δεν γνώριζα πραγ-
µατικά –και το λέω ευθαρσώς- δηµοσιεύµατα. Γνώριζα αυτά τα
οποία προήλθαν από το συγκεκριµένο σχολείο. Αν υπάρχουν
άλλα δηµοσιεύµατα που αφορούσαν σε άλλα σχολεία, βεβαίως
να το δω.

Έχω πει κατ’ επανάληψη ότι για εµάς είναι πάρα πολύ σηµαν-
τικό οι περιφερειακοί διευθυντές, οι περιφερειακές διευθύνσεις
εκπαίδευσης να έχουν τον απόλυτο έλεγχο του τι µπαίνει σε κάθε
σχολείο, έτσι ώστε να µπορούν και να συντονίζουν, αλλά και να
έχουν την απαραίτητη ευθύνη γι’ αυτές τις ενέργειες.

5176 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Από την άλλη πλευρά, είναι, αν θέλετε, µία πάγια τακτική –και
το γνωρίζετε αυτό- µέσω των Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων
να έχουµε προσφορές από ιδιωτικούς φορείς ή από άλλους δη-
µόσιους φορείς. Και αυτό πάντα ελέγχεται. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, η γνώση την οποία έχουµε είναι
µία επιστολή -την οποία θα καταθέσω και στα Πρακτικά- του δι-
ευθυντή του ειδικού σχολείου. Και είπα προηγουµένως ότι αυτό
θα έπρεπε να γίνει µέσω του συντονισµού του περιφερειακού δι-
ευθυντή.

Να είστε σίγουρος, όµως, ότι και ελέγχουµε και ασκούµε µία
πολύ καλή εποπτεία στις περιφερειακές διευθύνσεις, έτσι ώστε
να µην υπάρχουν υπερβολές ή τέτοιου είδους φαινόµενα, τα
οποία ενδεχοµένως να θίγουν την υπερηφάνεια, όπως είπατε,
του ελληνικού λαού. Στη συγκεκριµένη περίπτωση, δεν νοµίζω
ότι κανείς εξέλαβε έτσι τη συγκεκριµένη προσφορά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας δεκαεννιά µαθητές και µαθήτριες κι ένας εκπαι-
δευτικός από το 7ο Σχολείο Ελευσίνας.

Τους καλωσορίζουµε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 679/3-12-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Χαλκιδικής του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς την Υπουργό Τουρισµού,
σχετικά µε το καζίνο «Πόρτο Καρράς».

Θα απαντήσει η Υπουργός Τουρισµού, η κ. Κεφαλογιάννη.
Κυρία Ιγγλέζη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να µας ανα-

πτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Υπουργέ, το καζίνο του

«Πόρτο Καρράς» στη Χαλκιδική λειτουργεί από το 2003 µε άδεια
που παραχωρήθηκε στην εταιρεία «SITHONIA BEACH PORTO
CARRAS». 

Σύµφωνα µε τις προβλέψεις της σύµβασης παραχώρησης της
άδειας ο ιδιοκτήτης οφείλει να διασφαλίζει την καλή λειτουργία
του καζίνο καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου, τη βιωσιµότητα της
επιχείρησης και το υψηλό επίπεδο παρεχοµένων υπηρεσιών
στους πελάτες. Επίσης, προβλέπεται εργατικό δυναµικό της
τάξης των πεντακοσίων εργαζοµένων.

Κατά τη σύνταξη της επίκαιρης ερώτησης, που συζητάµε σή-
µερα, το προσωπικό του καζίνο αριθµούσε ενενήντα έξι άτοµα.

Σήµερα ο αριθµός αυτός έχει πέσει στα τριάντα πέντε άτοµα
συµπεριλαµβανοµένων των προϊσταµένων τµηµάτων. Οι τελευ-
ταίες τέσσερις απολύσεις µάλιστα πραγµατοποιήθηκαν κατά τη
διάρκεια απεργίας των εργαζοµένων στις 30-11-2012, πριν από
λίγες µέρες.

Οι µαζικές απολύσεις έχουν οδηγήσει σε πλήρη απαξίωση του
καζίνο, το οποίο εδώ και καιρό υπολειτουργεί. Η απόφαση της
διοίκησης για εκ περιτροπής εργασία, ουσιαστικά µετατρέπει το
καζίνο σε εποχικό κατά παράβαση των όρων της κατεχόµενης
αδείας και καθιστά τους εργαζόµενους οµήρους και την εργασία
τους επισφαλή, µε χαµηλές απολαβές, δηµιουργώντας έτσι ση-
µαντικό κοινωνικό πρόβληµα. 

Επιπρόσθετα, οι παρεχόµενες υπηρεσίες στους πελάτες δεν
είναι σε καµµία περίπτωση υψηλής ποιότητας. Το ξενοδοχείο και
τα εστιατόρια έχουν διακόψει τη λειτουργία τους. Ο τρόπος ορ-
γάνωσης και λειτουργίας των παιχνιδιών, η µη τήρηση των όρων
ασφαλείας, η έλλειψη επαρκούς φωτισµού, η ανεπαρκής φρού-
ρηση και ασφάλεια και η ελαττωµατική λειτουργία του συστήµα-
τος ψύξης- θέρµανσης οδηγούν σε πλήρη απαξίωση του καζίνο,
µε αποτέλεσµα τη δυσφήµιση τόσο του επιχειρηµατικού χώρου
των καζίνων όσο και συνολικά του ελληνικού τουρισµού. 

Η Διεύθυνση Εποπτείας Καζίνο έχει επανειληµµένα ενηµερω-
θεί για τις συνθήκες αποσύνθεσης που επικρατούν στο «Πόρτο
Καρράς». Από το Φεβρουάριο του 2012 το σωµατείο εργαζοµέ-
νων κάνει συνεχώς ενηµερώσεις και έγγραφες καταγγελίες προς
τη Διεύθυνση Εποπτείας Καζίνο, η οποία αδρανεί πλήρως. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά το υπόµνηµα του Επαγγελµατικού
Σωµατείου Υπαλλήλων Τεχνικών Παιχνιδιών και Λοιπών Ειδικοτή-
των Καζίνων προς την Επιτροπή Ελέγχου Καζίνο και τη Διεύ-
θυνση Ελέγχου και Εποπτείας Καζίνο. Καµµία πρωτοβουλία
επίλυσης του προβλήµατος δεν έχει παρθεί από τους αρµοδίους
κρατικούς µηχανισµούς. 

Το καζίνο του «Πόρτο Καρράς» αποτελεί µια από τις σηµαντι-
κότερες οικονοµικές δραστηριότητες του Νοµού Χαλκιδικής. Το
Νοέµβριο του 2012 µε πρωτοβουλία του δηµάρχου Σιθωνίας
πραγµατοποιήθηκε σύσκεψη µε το Σωµατείο Εργαζοµένων, τη
διοίκηση του καζίνο και τοπικούς φορείς. 

Μάλλον δεν µε προσέχετε, κυρία Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η τοποθέτηση κατα-

γράφεται και η κυρία Υπουργός θέλοντας ή µη θα την λάβει. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ο Διευθύνων Σύµβουλος της επιχεί-

ρησης κ. Βασιλάκης πρώην νοµάρχης Χαλκιδικής, µεταξύ άλλων
δήλωσε ευθαρσώς κατά λέξη «κάναµε την ταρζανιά και κλείσαµε
τα τραπέζια» δηλώνοντας έτσι τον εκβιασµό της εταιρείας προς
τους εργαζοµένους και την πολιτεία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ. Μπορείτε να επανέλθετε στη δευτερολογία σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Μάλιστα. 
Η εταιρεία είναι οικονοµικά απόλυτα υγιής, τίποτα δεν δικαιο-

λογεί τις απολύσεις, τις καθυστερήσεις των οφειλοµένων στους
εργαζόµενους και την πλήρη απαξίωση υποδοµών και παρεχο-
µένων υπηρεσιών. Οι αποφάσεις της διοίκησης το καζίνο αποτε-
λούν οµολογηµένες παραβιάσεις των όρων λειτουργίας, ενώ η
κακή διαχείριση οδηγεί σε απώλεια εισοδήµατος για την επιχεί-
ρηση, τους εργαζόµενους και το ελληνικό δηµόσιο. 

Καλείστε σήµερα, κυρία Υπουργέ, να µας διαβεβαιώσετε ότι
θα προβείτε σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες ώστε να εξασφα-
λιστεί η σωστή και απρόσκοπτη λειτουργία του καζίνο «Πόρτο
Καρράς» και συνολικά όλου του ξενοδοχειακού συγκροτήµατος. 

Καλείστε επίσης να µας διαβεβαιώσετε, ότι στην µνηµονιακή
Ελλάδα των εξαθλιωµένων Ελλήνων η Κυβέρνηση έχει τρόπους
και µηχανισµούς να εξασφαλίσει την απόδοση διαφυγόντων κερ-
δών του ελληνικού δηµοσίου µε υπαιτιότητα ιδιωτικών επιχειρή-
σεων λόγω κακοδιαχείρισης και καταπάτησης των όρων των
Συµβάσεων Εκµετάλλευσης Δηµόσιων Πόρων και Υπηρεσιών. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κυρία

Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Ευχαριστώ,

πολύ. 
Κυρία συνάδελφε, τον Οκτώβριο του 2012 και συγκεκριµένα

στις 22 Οκτωβρίου, η διοίκηση της εταιρείας «ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ
Α.Ε.», που έχει την άδεια λειτουργίας του καζίνο, ζήτησε και εν
συνεχεία προχώρησε στη διακοπή λειτουργίας διακοσίων
ογδόντα οκτώ εκ των τετρακοσίων είκοσι πέντε συνολικά µηχα-
νηµάτων ηλεκτρονικών τυχερών παιχνιδιών λόγω εργασιών συν-
τήρησης και αναβάθµιση υποδοµών. 

Την 31η Οκτωβρίου 2012 η επιχείρηση του καζίνο «Πόρτο Καρ-
ράς» απέστειλε προς τη Διεύθυνση Εποπτείας Καζίνο στο Υπουρ-
γείο Τουρισµού έγγραφο µε τέσσερα θέµατα:

Πρώτον, την αναστολή λειτουργίας τραπεζιών τυχερών παιχνι-
διών µέχρι τις 31-5-2013 λόγω εργασιών συντήρησης αυτών και
αναβάθµισης των υποδοµών τους. 

Δεύτερον, τη µείωση αποθέµατος και τοποθέτηση αυτού σε
τράπεζα.

Τρίτον, την τήρηση στο ταµείο του καζίνο του ελάχιστου
ποσού που προβλέπει ο κανονισµός λειτουργίας των καζίνο και
τέταρτον, το κλείσιµο ταµείου ανά εβδοµάδα αντί ανά ηµέρα. 

Στο έγγραφό της αυτό η επιχείρηση του καζίνο επικαλείται ως
λόγους για τη διακοπή λειτουργίας των επιτραπέζιων παιγνίων
και µεγάλου µέρους των ηλεκτρονικών µηχανηµάτων τυχερών
παιχνιδιών, µεταξύ άλλων, την ελάχιστη κίνηση στο καζίνο κατά
την τρέχουσα εκτός τουριστικής σεζόν περίοδο -ενδεικτικά ανα-
φέρουν τρία µόλις εισιτήρια στις 29-10-2012- καθώς και τα οικο-
νοµικά στοιχεία των τελευταίων ετών που δείχνουν τη φθίνουσα
πορεία της επιχείρησης, γεγονός που έχει επιβαρυνθεί και από
την όλο και αυξανόµενης έντασης οικονοµική κρίση και τις συ-
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νέπειες της στη λειτουργία του καζίνο. Κατά το τελευταίο διά-
στηµα αποτελεί πάγιο αίτηµα της επιχείρησης η εποχική λειτουρ-
γία της κατά τους θερινούς µήνες, δηλαδή ουσιαστικά από Μάιο,
Ιούνιο έως και Οκτώβριο. Αυτό το αίτηµα η διοίκηση δεν το έχει
κάνει δεκτό. Αντίκειται στις διατάξεις του ν. 2206/1994 περί ορ-
γάνωσης και λειτουργίας των επιχειρήσεων καζίνο.

Στο άρθρο 43 του ν. 3105/2003, µε το οποίο επαναλειτούργησε
το καζίνο «Πόρτο Καρράς» µετά από πολυετή αδράνεια, ορίζεται
ότι η νέα κάτοχος της άδειας υποχρεούται σταδιακά και εντός
τεσσάρων µηνών από την έναρξη λειτουργίας του καζίνο να
προσλάβει το σύνολο του προσωπικού, που απασχολούνταν
στην παλαιά κάτοχο της άδειας, στην ίδια ή παρεµφερή ειδικό-
τητα µε συµβάσεις τουλάχιστον οκτάµηνης διάρκειας σε ετήσια
βάση πλέον των εποχικών. Το υπηρετούν τότε προσωπικό ανήρ-
χετο σε περίπου τετρακόσια άτοµα και σύµφωνα µε την άδεια
λειτουργίας του καζίνο –υπουργική απόφαση 2096/1994- ο κά-
τοχος της αδείας µεριµνά για τη δηµιουργία θέσεων εργασίας
για τους κατοίκους της περιοχής ανάπτυξης της επιχείρησης κα-
ζίνο κατά το στάδιο της κατασκευής, σαράντα οκτώ νέες θέσεις
εργασίας για τη λειτουργία του καζίνο και των συνοδευτικών εγ-
καταστάσεων πεντακόσιες νέες θέσεις εργασίας. Από τα στοι-
χεία της υπηρεσίας του Υπουργείου µας προκύπτει ότι το
Φεβρουάριο του 2009, η επιχείρηση απασχολούσε διακόσιους
σαράντα πέντε εργαζόµενους, ενώ το Νοέµβριο του 2012 απα-
σχολούσε εκατόν επτά άτοµα. 

Ως προς τα οικονοµικά δεδοµένα: Σας ενηµερώνω ότι στις 22
Οκτωβρίου 2010 η επιχείρηση υπέβαλε αίτηµα στη ΔΟΥ-ΦΑΕΕ
Πειραιά για ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών της από την 1η
Μαΐου 2010 έως την 30η Σεπτεµβρίου 2010 ύψους 1.797.000
ευρώ. Σε σχετικό δε έγγραφο ενηµέρωσε το Υπουργείο ότι κα-
τέβαλε κανονικά, κάθε µήνα µέχρι και το Μάρτιο του 2008, τις
οφειλές της έναντι του δηµοσίου. Για τις οφειλές από τον Απρίλιο
του 2008 µέχρι και το Μάρτιο του 2010 υπήχθη σε ρύθµιση. Να
επισηµάνω ότι τα αναλογούντα έσοδα του δηµοσίου κατά το
µήνα Ιανουάριο του 2011 ανέρχονται σε 173.519 ευρώ, τον Ια-
νουάριο του 2012 σε 70.150 ευρώ, τον δε Οκτώβριο του 2012 σε
55.263 ευρώ. 

Το Υπουργείο µας, µετά από τα παραπάνω αιτήµατα και τις
ενέργειες της επιχείρησης, έχει υποβάλει στην Επιτροπή Επο-
πτείας της λειτουργίας των καζίνο εισήγηση, στην οποία εκτίθεν-
ται όλα τα προβλήµατα που έχουν ανακύψει από τη διακοπή
λειτουργίας του καζίνο «Πόρτο Καρράς» µε πρόταση την εφαρ-
µογή της παραγράφου 5, του άρθρου 3 του ν. 2206/1994, ήτοι
την επιβολή των προβλεπόµενων ποινών στην επιχείρηση του κα-
ζίνο. Όσον αφορά στα διαφυγόντα κέρδη του ελληνικού δηµο-
σίου κατά το διάστηµα που το καζίνο υπολειτουργεί, αυτά -όπως
και σε ανάλογες περιπτώσεις κατά το παρελθόν- υπολογίζονται
και καταλογίζονται από τη Διεύθυνση Εποπτείας Καζίνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Ιγγλέζη έχει το
λόγο για να δευτερολογήσει. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ελπίζω, κυρία Υπουργέ, να είναι έτσι τα πράγµατα και να φρον-

τίσετε πράγµατι επιτέλους για τη σωστή λειτουργία και την εφαρ-
µογή των όρων λειτουργίας του καζίνο.

Η αλήθεια είναι ότι από τις πληροφορίες που έχω από τους
εργαζόµενους καµµία απολύτως εργασία συντήρησης δεν συµ-
βαίνει αυτή τη στιγµή στα µηχανήµατα του καζίνο, στα τραπέζια,
κλπ. Η οικονοµική κρίση δεν δικαιολογεί την απαράδεκτη κατά-
σταση που επικρατεί στο καζίνο. Από επίσηµα στοιχεία προκύπτει
µεν η πτώση στην επισκεψιµότητα και στο τζίρο των ελληνικών
καζίνο, η οποία, όµως, κυµαίνεται µεταξύ 6%-17%. Για το «Πόρτο
Καρράς» η πτώση αγγίζει το 71% το πρώτο εξάµηνο του 2012.
Αυτό σηµαίνει µια µέση µηνιαία απώλεια εσόδων για το δηµόσιο
της τάξης των 246.000 ευρώ. Θα σας καταθέσω τα σχετικά έγ-
γραφα της Διεύθυνσης Εποπτείας Καζίνο- Κλιµάκιο Ελέγχου και
Εποπτείας Καζίνο «Πόρτο Καρράς», καθώς και τα οικονοµικά και
τα συγκριτικά στοιχεία των ελληνικών καζίνο για το τι πτώση έχει
το καθένα χωριστά. 

Από τι άλλο µπορεί, λοιπόν, να προήλθε αυτή η πτώση παρά
µόνο από την απαξίωση του καζίνο από τη διοίκησή του; Η εται-
ρεία είναι απόλυτα υγιής, χωρίς εµπράγµατο βάρος µε πάγια πε-

ριουσιακά στοιχεία ύψους 405 εκατοµµύρια ευρώ, βάσει του δη-
µοσιευµένου ισολογισµού της και έχει επιπλέον λάβει το 2012
κρατικές επιχορηγήσεις πάνω από 3,5 εκατοµµύρια ευρώ. 

Παρ’ όλα αυτά, εξακολουθεί να εφαρµόζει µία καταστροφική
για την επιχείρηση, τους εργαζόµενους, την τοπική και εθνική οι-
κονοµία πολιτική. Υποβαθµίζει συνεχώς την ποιότητα παρεχόµε-
νων υπηρεσιών του καζίνο µε τη µείωση του προσωπικού και την
απαξίωση εγκαταστάσεων και υποδοµών, δυσφηµώντας τον ελ-
ληνικό τουρισµό, καθυστερεί την πληρωµή οφειλοµένων και τα
αποδίδει µόνο µετά από δικαστικό αγώνα και ασφαλιστικά µέτρα
των εργαζόµενων, διαµορφώνει κατά βούληση και κατά παρά-
βαση της σύµβασης τα ωράρια και τις περιόδους λειτουργίας
του καζίνο. Σήµερα πληροφορήθηκα ότι το καζίνο εδώ και µια
βδοµάδα είναι εντελώς κλειστό. Υπάρχει µόνο ένας security σε
ένα φυλάκιο µε µία µόνο λάµπα αναµµένη που πληροφορεί τους
επισκέπτες ότι το καζίνο δεν λειτουργεί. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Η εταιρεία παραβιάζει όρους της συµφωνίας µε το ελληνικό
δηµόσιο εις βάρος του εθνικού συµφέροντος. Στην εποχή του
µνηµονίου, των περικοπών µισθών και συντάξεων, της ανεργίας
και της οικονοµικής εξαθλίωσης είναι ίσως φυσικό ιδιωτικά συµ-
φέροντα να εκµεταλλεύονται τις συγκυρίες. Είναι, όµως, απαρά-
δεκτο ο κρατικός µηχανισµός να ανέχεται, αν όχι να διευκολύνει
τέτοιου είδους συµπεριφορές. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Πρώτον, η

εν λόγω επιχείρηση δεν έχει λάβει κρατικές επιχορηγήσεις, όπως
είπατε, για το 2012. Πιθανώς να αναφέρεστε στην ένταξη του ξε-
νοδοχείου στον αναπτυξιακό νόµο, όπως έχει συµβεί µε χιλιάδες
επιχειρήσεις. 

Σε κάθε περίπτωση, είναι ευθύνη της Κυβέρνησης να εξασφα-
λίζονται απόλυτα οι συνθήκες εργασίας των εργαζοµένων και τα
εργασιακά τους δικαιώµατα, όπως είναι ευθύνη της Κυβέρνησης
να εξασφαλίζονται απόλυτα οι συνθήκες για την ορθή επιχειρη-
µατική λειτουργία. 

Η εύρυθµη και σωστή λειτουργία όλων των καζίνο και του κα-
ζίνο «Πόρτο Καρράς» είναι µείζονος σηµασίας για το Υπουργείο
Τουρισµού. Παρακολουθούµε στενά τις κινήσεις και τα αιτήµατα
της εταιρείας λειτουργίας του καζίνο, ακούµε ως οφείλουµε όλες
τις πλευρές και σταθµίζουµε τα αιτήµατά τους, αντιλαµβανόµα-
στε όλες τις παραµέτρους που έχουν προκύψει, κυρίως, λόγω
της µεγάλης οικονοµικής κρίσης. 

Στόχος µας είναι η λειτουργία του καζίνο του «Πόρτο Καρράς»
να αντεπεξέλθει στις δυσκολίες και τα προβλήµατα που ανακύ-
πτουν και από την κρίση και να αποτελέσει µία υγιή τουριστική
επιχείρηση, µε µία επιχείρηση που σέβεται, όπως λέτε κι εσείς,
τα συµφωνηθέντα µε το ελληνικό δηµόσιο, που δηµιουργεί θέ-
σεις εργασίας, που στηρίζει τους εργαζόµενους, που σέβεται και
υπολογίζει τον πελάτη, που βοηθάει την τουριστική ανάπτυξη της
περιοχής.

Είναι ξεκάθαρο, όµως, ότι η κλιµακούµενη οικονοµική κρίση
και οι συνέπειές της καθρεφτίζονται στη λειτουργία του καζίνο,
γεγονός που φαίνεται καθαρά και στην επισκεψιµότητά του. Σας
ανέφερα προηγουµένως ότι το ίδιο το καζίνο επικαλείται ότι στις
29 Οκτωβρίου του 2012 έκοψε τρία µόλις εισιτήρια. Αυτό είστε
κι εσείς σε θέση να το επιβεβαιώσετε εάν ισχύει ή όχι. 

Τα σχετικά οικονοµικά στοιχεία των τελευταίων ετών δείχνουν
τη φθίνουσα πορεία της επιχείρησης, η οποία –όπως σας είπα
και πριν- αιτείται σταθερά τον τελευταίο καιρό την εποχική λει-
τουργία της. Η αλήθεια είναι ότι καµµία επιχείρηση δεν µπορεί
να διατµηθεί τεχνικά σε λειτουργία. Οι οικονοµικές συνθήκες και
ο ανταγωνισµός οδηγούν την επιχείρηση του καζίνο σε συρρί-
κνωση για ένα µεγάλο κοµµάτι του έτους και η λύση της εποχικής
λειτουργίας, ξαναλέω, δεν προβλέπεται µε βάση τον ισχύοντα
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νόµο, αλλά ενδεχοµένως να πρέπει να εξεταστεί, διότι θα µπο-
ρούσε να εξασφαλίσει µε αυτόν τον τρόπο ένα συγκεκριµένο
αριθµό θέσεων εργασίας, γιατί όπως καταλαβαίνουµε όλοι η
εναλλακτική είναι πιθανόν το ολικό κλείσιµο της επιχείρησης.

Εµείς δείχνουµε την ανοχή που εµπίπτει στο πλαίσιο της νοµι-
µότητας και της κατανόησης των δυσκολιών της εποχής, πάντα
όµως υπερασπιζόµενοι το δηµόσιο συµφέρον. Επαναλαµβάνω
ότι βάσει της έρευνας που διεξήγαγε το Υπουργείο, έχουµε υπο-
βάλει εισήγηση στην Επιτροπή Εποπτείας της Λειτουργίας των
Καζίνο, όσον αφορά για τα θέµατα που προκύπτουν από το κα-
ζίνο «Πόρτο Καρράς». Δεν θα παραβλεφθεί το ζήτηµα των δια-
φυγόντων κερδών του ελληνικού δηµοσίου. Έχουµε εισηγηθεί
την επιβολή των προβλεπόµενων ποινών στην επιχείρηση του κα-
ζίνο και θα παρακολουθήσουµε την εξέλιξη της υπόθεσης αυτής.

Κλείνοντας να σας πω ότι για το Υπουργείο Τουρισµού τόσο η
παροχή υπηρεσιών υψηλού επιπέδου όσο και η ορθή λειτουργία
όλων των τουριστικών µονάδων είναι ζητήµατα εξαιρετικής ση-
µασίας, γιατί δεν νοείται σύγχρονη τουριστική ανάπτυξη χωρίς
ποιοτικούς χώρους µε ελλείψεις στο ανθρώπινο δυναµικό και µε
γκρίζες εργασιακές σχέσεις.

Η ανάπτυξη του τουρισµού είναι µια διαδικασία που µας
αφορά όλους, την πολιτική ηγεσία, τους επιχειρηµατίες του κλά-
δου, τους εργαζοµένους σε αυτόν. Η ανάπτυξη του τουρισµού
και η προσέλκυση επενδύσεων προϋποθέτει συνεννόηση, πρω-
τοβουλίες διαλόγου, συνθέσεις απόψεων. 

Από την πλευρά του το Υπουργείο Τουρισµού θα κάνει ό,τι
είναι δυνατόν τόσο για την τήρηση της νοµιµότητας και την προ-
άσπιση του δηµοσίου συµφέροντος όσο και για την ενθάρρυνση
υγιών επιχειρηµατικών πρωτοβουλιών. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κυρία Υπουργέ.
Η πρώτη µε αριθµό 682/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου του Βουλευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αν-
δρέα Μαρίνου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την επιµήκυνση του χρόνου διατηρησιµό-
τητας του φρέσκου γάλακτος, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Βουλευτή. 

Η τρίτη µε αριθµό 690/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Πέλλας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Θεοδώρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την οικονοµική αποκατάσταση των ζηµιών που υπέ-
στησαν οι Έλληνες µικρο-οµολογιούχοι, διαγράφεται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η τέταρτη µε αριθµό 678/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Βασιλείου Καπερνάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τα «Ελληνικά Πετρέλαια Α.Ε», διαγράφεται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού.

Επίσης η έβδοµη µε αριθµό 689/3-12-2012 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
απόλυση εργαζοµένου στην εταιρεία «GOLDAIR HANDLING» στο
αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος», διαγράφεται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής των Ελλήνων,  είκοσι πέντε µαθητές και µα-
θήτριες και µία εκπαιδευτικός από το 1ο Πειραµατικό Πρότυπο
Δηµοτικό Σχολείο του Πανεπιστηµίου Αθηνών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 687/3-12-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνος Λυκούδη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη ραγδαία αύξηση µόλυν-
σης από τον ιό HIV µεταξύ των χρηστών ενέσιµων ναρκωτικών.

Ο κ. Λυκούδης έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, στο µήνυµά σας
της 1ης Δεκεµβρίου, Παγκόσµιας Ηµέρας κατά του AIDS, είχατε
πει: «Στην Ελλάδα τα τελευταία δυο χρόνια παρατηρείται το ανη-
συχητικό φαινόµενο της ραγδαίας αύξησης των νέων λοιµώξεων
στην οµάδα των χρηστών ενδοφλέβιων ναρκωτικών. Σύµφωνα µε
τα στατιστικά στοιχεία, τα κρούσµατα µόλυνσης σε αυτή την
οµάδα υψηλού κινδύνου πριν από το 2011 ανέρχονταν στο 2%
έως 3% του συνολικού ποσοστού των κρουσµάτων, το 2011 αυ-
ξήθηκαν στο 25,3% και τον Οκτώβριο του 2012 ανήλθαν στο
46,4%». Διαπιστώνατε, όπως λέγατε, ότι αυτή η ραγδαία αύξηση
των κρουσµάτων στους χρήστες ενδοφλέβιων ναρκωτικών επι-
κεντρώνεται σχεδόν αποκλειστικά στην Αττική. Στο µήνυµά σας
καταλήγατε πως εφόσον αυξηθεί εκ µέρους όλων µας η συλλο-
γική ευαισθητοποίηση, η µάχη κατά της περαιτέρω εξάπλωσης
του AIDS, πρόκειται να έχει καλή έκβαση. 

Κυρία Υφυπουργέ, δεν θα έχει καλή έκβαση. Στον πληθυσµό
των τοξικοεξαρτηµένων η συλλογική ευαισθητοποίηση δυστυχώς
δεν επαρκεί. Και το ότι καλέσατε εµπειρογνώµονες του ECDC –
και µπράβο σας γι’ αυτό- αποδεικνύει ότι το γνωρίζετε. 

Λόγω της λιτότητας δυο χρόνια τώρα, δηµιουργούµε νοµίζω
οι ίδιοι ένα δραµατικό ανθρωπιστικό ζήτηµα, µια µείζονα απειλή,
µια βόµβα στα θεµέλια τής υγείας µας, ακριβώς γιατί επιχει-
ρούµε να αντιµετωπίσουµε και αυτό το ζήτηµα µε δηµοσιονοµι-
κούς όρους. Κάναµε εδώ και δυο χρόνια οικονοµία στις
σύριγγες. Το 2011 ο κ. Λοβέρδος µοίρασε 120.000 σύριγγες. Δη-
µιουργήσαµε παραπάνω από διακόσιες νέες µολύνσεις το 2011
και φέτος θα φτάσουµε ενδεχοµένως στις χίλιες διακόσιες. Για
να καλύψουµε έναν τοξικοµανή µε σύριγγες όλη τη χρονιά χρει-
αζόµαστε περίπου 125 ευρώ. 

Αν νοσήσει, επειδή δεν του προµηθεύσαµε δωρεάν σύριγγα,
ως ασθενής µε AIDS κοστίζει στο κράτος παραπάνω από 22.000
ευρώ. Κυρία Υφυπουργέ, 125 ευρώ ή 22.000 ευρώ; 

Σε αυτό το πλαίσιο της άποψής µας λοιπόν σας ερωτώ: 
Πρώτον, σε ποιες δράσεις, πρωτοβουλίες και συνεργασίες θα

προβεί το Υπουργείο Υγείας και µε ποιο χρονοδιάγραµµα, µε-
ταξύ των τοξικοεξαρτηµένων ατόµων, για να εξασφαλίσει γρη-
γορότερη πρόσβασή τους σε υπηρεσίες  απεξάρτησης;

Δεύτερον, εκτιµάτε ότι χρειάζεται ειδικός κατεπείγων σχεδια-
σµός για την Αθήνα, ώστε να εξασφαλιστεί συνεχής ιατρική και
κοινωνική µέριµνα για τους αστέγους τοξικοµανείς και οροθετι-
κούς και αν ναι, µε ποιους φορείς θα συνεργαστείτε; Με ποιους
στόχους και ποιες δράσεις θα αναπτύξετε; 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε  συνάδελφε.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας,

κ. Φωτεινή Σκοπούλη.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε  Λυκούδη, για την ευκαιρία που µου δίνετε να ξεκαθαρί-
σουµε ορισµένα πράγµατα, όσον αφορά στην πρόληψη και την
αντιµετώπιση ατόµων και νόσων που έχουν σχέση µε τη δηµόσια
υγεία. Άρα έχουµε να κάνουµε µε δύο θέµατα : Το πρώτο έχει να
κάνει µε την αύξηση της λοίµωξης του AIDS, σε µία ειδική οµάδα
ατόµων που είναι οι χρήστες ενδοφλέβιων ναρκωτικών και το
δεύτερο έχει να κάνει ουσιαστικά µε την επίπτωση αυτού του
φαινοµένου µόνο στην Αθήνα.

Θα πρέπει να σας ενηµερώσω ότι για τη νόσο του AIDS έχει
δηµιουργηθεί εδώ και χρόνια, όπως σε όλα τα κράτη αλλά και
εδώ, το Κέντρο Αντιµετώπισης Ειδικών Λοιµώξεων που είναι το
ΚΕΕΛ, το οποίο αργότερα µετονοµάστηκε σε ΚΕΕΛΠΝΟ και επι-
τηρεί επιδηµιολογικά τη λοίµωξη αυτή και προτείνει µέτρα πρό-
ληψης και αντιµετώπισης.

Παράλληλα βέβαια, έχουν δηµιουργηθεί και άλλοι φορείς, που
αφορούν τους χρήστες των ναρκωτικών. Όπως είναι ο ΟΚΑΝΑ,
ο οποίος θα πρέπει να γνωρίζετε όλοι εδώ µέσα -διότι δεν το
έχετε καταλάβει θεωρώ 100%- ότι είναι ένας φορέας που χρησι-
µοποιεί την υποκατάσταση µε µεθαδόνη και άλλα φάρµακα για
την απεξάρτηση. 

Ο πληθυσµός όµως ο οποίος αντιµετωπίζεται µε αυτόν τον
τρόπο δεν είναι ένας πληθυσµός ο οποίος ουσιαστικά υπόκειται
σε απεξάρτηση. Είναι άτοµα, τα οποία είναι κυρίως σε µία φάση,
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που δύσκολα απεξαρτώνται και σ’ αυτόν τον πληθυσµό ανήκουν
περισσότερο εκείνοι, που υπόκεινται στο δρόµο: χρήση ενδοφλέ-
βιων ναρκωτικών κ.λπ.. Είναι δηλαδή ένας δύσκολος πληθυσµός,
ο οποίος έχει τη µεγαλύτερη συχνότητα σε λοιµώξεις, όχι µόνο
του HIV, αλλά και άλλες λοιµώξεις, όπως είναι η ηπατίτιδα Β, η
ηπατίτιδα C κ.λπ..

Σε αυτό  το αντικείµενο, δηλαδή των χρηστών, δραστηριοποι-
ούνται και άλλες οργανώσεις, όπως είναι το ΚΕΘΕΑ, όπως είναι
η µονάδα απεξάρτησης το «18 ΑΝΩ» στα ψυχιατρεία και µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις µε πρωτοβουλία δική τους, που ασχο-
λούνται µε πάσχοντες της λοίµωξης του HIV και άλλοι εθελοντές,
οι οποίοι θέλουν να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα από τη µεριά
των χρηστών. Άρα υπάρχει µία πληθώρα δοµών, οι οποίες ενδια-
φέρονται για αυτά τα αντικείµενα.

Θέλω να πω ότι αυτές δυστυχώς οι δοµές δεν συνεργάζονται
µεταξύ τους και αυτό είναι ένα µείζον πρόβληµα. Το Υπουργείο
δεν ορίζει αυτόβουλα  το τι θα κάνει.

Όλες αυτές οι δοµές έχουν ειδικούς ανθρώπους, οι οποίοι µε
τις συνεργασίες τους µε το εξωτερικό µε επιστήµονες κύρους
και ειδικούς, προτείνουν την πρακτική την οποία θα ευoδώσει το
Υπουργείο. 

Θέλω να σας πω ότι η κατάσταση αυτή στην οποία βρισκόµα-
στε σήµερα, δεν θεωρώ ότι είναι ακριβώς αποτέλεσµα της µη χο-
ρήγησης χρηµάτων σε αυτόν τον τοµέα. Εκατόν τριάντα χιλιάδες
σύριγγες δεν τις έδωσε ο προηγούµενος Υπουργός, τις έδωσαν
αυτές οι οργανώσεις. Και δεν είναι ακριβή παρέµβαση αυτή.
Αλλά θέλω να σας εκθέσω ότι παράλληλα άλλες τόσες χιλιάδες
έχει δώσει το ΚΕΕΛΠΝΟ σε δράσεις, οι οποίες γίνονται εντελώς
ανεξάρτητα από τον ΟΚΑΝΑ.

Άρα το µείζον πρόβληµα δεν είναι το τι θα κάνουµε. Ουσια-
στικά -ειλικρινά σας το λέω- δεν χρειάζεται κανένας εξωτερικός
παράγοντας να µας πει το τι θα κάνουµε. Όλοι το αναγνωρίζουν
αλλά δεν συνεργάζονται µεταξύ τους. Ειλικρινά «τρώγονται» ο
ένας µε τον άλλο για ίδια συµφέροντα. Δεν το αναγνωρίζω αυτό. 

Το Υπουργείο αυτό που προσπαθεί να κάνει, είναι να τους
βάλει όλους µαζί. Ο ένας γνωρίζει καλύτερα τη µια µεριά του
προβλήµατος, ο άλλος γνωρίζει καλύτερα την άλλη µεριά του
προβλήµατος και οφείλουν να αξιοποιηθούν όλες οι δοµές είτε
αυτές είναι όργανα του κράτους, όπως είναι το ΚΕΕΛΠΝΟ και ο
ΟΚΑΝΑ είτε είναι πρωτοβουλίες ατοµικές, όπως είναι οι διάφο-
ρες µη κυβερνητικές οργανώσεις. Όλοι θέλουν, αλλά τελικά το
αποτέλεσµα είναι, ότι δεν µπορούµε να το υλοποιήσουµε.

Ο στόχος του Υπουργείου είναι να συνεργαστούν όλες αυτές
οι οµάδες, για να προχωρήσουµε αποτελεσµατικά και άµεσα.
Γιατί εντοπίζεται το πρόβληµα στην Αθήνα; Το πρόβληµα στην
Αθήνα µάς έχει απασχολήσει πάρα πολύ. Ειλικρινά από τους αρ-
µόδιους φορείς -και από το Δήµο Αθηναίων, ο οποίος και αυτός
δείχνει µεγάλο ενδιαφέρον για να επιλυθεί το θέµα δεν έχω τα
δεδοµένα που θα µας οδηγήσουν κάπου, δηλαδή δεν έχω τη
σαφώς αιτιολογηµένη πρόταση, η οποία θα λύσει το πρόβληµα. 

Υπάρχουν διάφορες προτάσεις, αλλά θεωρώ ότι δεν είναι ξε-
καθαρισµένο ποια θα βοηθήσει καλύτερα. Θα µου πείτε «θα κά-
τσετε έτσι, επειδή δεν ξέρετε ποιο είναι το πρόβληµα;». Όχι.
Γίνονται ήδη προσπάθειες. Άµεσα έχουν δοθεί οδηγίες σε όλα
τα νοσοκοµεία της Αθήνας, τα οποία έχουν µονάδες ΟΚΑΝΑ και
µονάδες λοιµώξεων, να δεχθούν όλους τους ασθενείς οι οποίοι
διαπιστώνεται ότι έχουν λοίµωξη µε AIDS και είναι χρήστες, για
να τους αντιµετωπίσουν άµεσα όσο γίνεται καλύτερα. 

Θέλετε να σας πω ότι από αντίστοιχες οµάδες, από Βουλευτές
εδώ µέσα, υπήρχαν αντιδράσεις; Απαντώ σε πενήντα εννέα Βου-
λευτές, γιατί πήρα αυτήν την απόφαση. Δηλαδή ο καθένας θέλει
να δείξει ότι «εγώ το κάνω». Κανένας δεν το κάνει µόνος του.
Πρέπει να συνεργαστούµε για να το κάνουµε αυτό, αλλιώς θα
έχουµε όντως τέτοιου είδους προβλήµατα, γιατί ειλικρινά δεν δι-
καιολογείται αυτή η έξαρση σε αυτούς τους ασθενείς, όταν
έχουµε όργανα τα οποία επιβλέπουν, δηλαδή είναι οργανωµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε και τη
δευτερολογία σας, κυρία Υπουργέ. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Είµαστε ήδη
έτοιµοι γι’ αυτό. Δεν είναι κάτι καινούργιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς ευχα-

ριστώ για τις πληροφορίες που µας δώσατε, γιατί είναι χρήσιµες.
Εµένα µε ωθούν στο να επιµείνω σε κάποιες πλευρές των ερω-
τηµάτων µου. 

Ειλικρινά σας λέω ότι κατά τη δική µας την άποψη το συνολι-
κότερο πρόβληµα της οικονοµικής πίεσης σήµερα στη χώρα,
όπως και σε όλη την Ευρώπη, αλλά ειδικά η φτώχεια στη δική
µας χώρα, δηµιουργεί και τέτοιου τύπου παρενέργειες, δηλαδή
δηµιουργεί και µερικές µικρές ή µεγάλες βόµβες στο χώρο της
υγείας. Μια από αυτές είναι το θέµα που συζητάµε τώρα.

Ένα χρόνο πριν, στην Ολοµέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου, ο Λάζλο Άντορ – είναι πολύ ενδιαφέρουσα η δήλωση, γι’
αυτό τη λέω- είπε: «Η Ευρώπη δείχνει ένα έλλειµµα αλληλεγγύης
και µέχρις ότου αυτό αντιστραφεί, όχι µόνο µπορεί να καταστρέ-
ψει το κοινωνικό µοντέλο, αλλά και την ίδια την Ευρωπαϊκή
Ένωση». 

Νοµίζω ότι το θέµα που συζητάµε, εντάσσεται µέσα σε αυτήν
την ιστορία του ελλείµµατος αλληλεγγύης. Η φτώχεια απελαύνει
και έχει τέτοιου τύπου παρενέργειες. Γι’ αυτό νοµίζω ότι όλοι
µας, ευαισθητοποιηµένοι απέναντι στο πρόβληµα που είναι πα-
ρενέργεια και της φτώχειας, πρέπει να είµαστε πάρα πολύ σο-
βαροί και υπεύθυνοι στην προσέγγισή µας. 

Νοµίζω ότι είπατε ενδιαφέροντα πράγµατα. Επιτρέψτε µου να
επιµείνω σε µερικές παρατηρήσεις. 

Δεν πρέπει να είµαστε, κυρία Υφυπουργέ, ακριβοί στο πίτουρο
και φθηνοί στο αλεύρι, που λέει ο λαός µας. Υπάρχουν πολλά
σηµεία δωρεάν παροχής βελόνων και συρίγγων, ειδικά στο κέν-
τρο της Αθήνας. Δεν είναι ευχάριστο όταν ακούγεται αυτό, αλλά
είναι αναγκαίο. Δεν πρέπει να είναι πέντε εξαρτηµένοι µε µία σύ-
ριγγα στο χέρι και να την περιφέρουν. 

Πρέπει να συντονιστούµε µε τις διεθνείς πρακτικές και συστά-
σεις πρόληψης και αντιµετώπισης του νοσήµατος του AIDS. Πρέ-
πει να αποσύρετε, κυρία Υφυπουργέ, την εγκύκλιο µε την οποία
σταµατήσατε τη δωρεάν -ανώνυµη και εµπιστευτική, εποµένως-
πρόσβαση στο τεστ. 

Τρίτον, επιµένουµε ότι ο ΟΚΑΝΑ και τα πρόγραµµα απεξάρτη-
σης είναι τελικά µία επένδυση. Πρέπει να ξαναδούµε το κόστος
αυτής της επένδυσης σε σχέση και µε τα οφέλη της και στην κοι-
νωνία και στην οικονοµία. 

Τέλος, κυρία Υφυπουργέ, εγώ άκουσα µε έκπληξη την πολύ
ειλικρινή τοποθέτησή σας ότι υπάρχει αδυναµία συνεργασίας και
συνεννόησης στο χώρο των θεραπευτικών οµάδων. Είναι δυνα-
τόν; Αναρωτιέµαι ως Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου και
ως Έλληνας πολίτης. Είναι δυνατόν; Δεν µπορούµε δηλαδή να
συνεννοηθούµε; Δεν µπορεί δηλαδή να υπάρξει ένας συντονι-
σµός όλων των υπηρεσιών και των θεραπευτικών οµάδων και των
δηµοτικών υπηρεσιών και της Αστυνοµίας και των ΜΚΟ; Δεν µπο-
ρούµε να βρούµε τρόπους και µεθόδους, ώστε να συντονιστούν
όσοι εµπλέκονται και δραστηριοποιούνται στην αντιµετώπιση
αυτών των φαινοµένων, της έξαρσης δηλαδή του ιού; 

Εάν θεωρήσω και αποδεχθώ –και νοµίζω ότι δεν έχετε άδικο
και να το λέτε και δεν αµφισβητώ την ειλικρίνειά σας- ότι ενδε-
χοµένως εµφανίζονται και συµφέροντα στο επίπεδο της ασυνεν-
νοησίας µεταξύ των θεραπευτικών οµάδων, τότε πρέπει να
θεωρήσω ότι κάτι πάρα πολύ σοβαρό συµβαίνει σε αυτήν τη
χώρα και σε αυτό το επίπεδο. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εγώ σας

ευχαριστώ. 
Το «ενδεχοµένως» φαντάζοµαι, κύριε συνάδελφε, ήταν ρητο-

ρικό, γιατί είναι σχεδόν σίγουρο, αν µου επιτρέπετε. 
Κυρία Υπουργέ, παρακαλώ, ολοκληρώστε την απάντησή σας. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε. 
Πρώτον, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω ότι όντως ισχύει νοµικά το

ότι θα πρέπει να πληρώνει κάποιος 9 ευρώ για να πάει στο νοσο-
κοµείο να κάνει τον έλεγχο για το AIDS, αν δεν είναι ασφαλισµέ-
νος. Δεν υπάρχει όµως ουσιαστικά αυτό στην πράξη. Θα το
δούµε και νοµοθετικά, για να αρθεί εντελώς. Όµως ουσιαστικά
γίνεται δωρεάν ο έλεγχος και στις µονάδες του ΚΕΕΛΠΝΟ και
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στο 30% και πάνω των νοσοκοµείων. Μάλλον µόνο σε ένα 34%
των νοσοκοµείων πληρώνει ο κόσµος για να κάνει τον έλεγχο του
HIV. Θα πρέπει όντως να προάγουµε αυτόν τον έλεγχο για τον
HIV. 

Οφείλουµε να κάνουµε δηλαδή δύο πράγµατα, τα οποία είναι
και στην πρόθεσή µας. Πρέπει να σταµατήσουµε κεντρικά -από
την πολιτεία- το στιγµατισµό του AIDS. Το AIDS είναι µία νόσος,
η οποία βέβαια µε τη θεραπεία σήµερα πάει πάρα πολύ καλά.
Κοστίζει στο κράτος, κοστίζει στο άτοµο το οποίο πάσχει από
αυτήν. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό να προλαµβάνεται. 

Επειδή ακριβώς αυτή η έξαρση και αυτή η αύξηση του ποσο-
στού συµβαίνει σε αυτόν τον ειδικό πληθυσµό, τη Δευτέρα συγ-
κεκριµένα έχουµε µία σύσκεψη όλων των φορέων –µετά και από
το συνέδριο που είχε γίνει προηγουµένως και είχαµε συγκεντρω-
θεί εκεί και είχαµε κουβεντιάσει ορισµένα πράγµατα- για να λη-
φθούν συγκεκριµένα µέτρα, µε συγκεκριµένες ευθύνες από τον
καθένα. 

Θέλετε να σας πω ότι από τον Ιούλιο που είµαι στο Υπουργείο
Υγείας έχουν έρθει και µε έχουν ενηµερώσει αυτόνοµα οι διάφο-
ροι φορείς; 

Για το θέµα της αύξησης του πληθυσµού µε λοίµωξη του
HIV/AIDS στους χρήστες, έχω ενηµερωθεί από το Σεπτέµβριο,
όχι από το ΚΕΕΛΠΝΟ και τον ΟΚΑΝΑ, αλλά από το Πανεπιστήµιο,
από τον κ. Χατζάκη, που έχει ένα πρόγραµµα και έκρουσε τον
κώδωνα του κινδύνου.

Με το ΚΕΕΛΠΝΟ έχω συνεργαστεί πάµπολλες φορές, για τη
νόσο του Δυτικού Νείλου, για το αίµα κ.λπ.. Το πρόβληµα, το
οποίο αναγνωρίζουν επιδηµιολογικά, δεν έχει τεθεί. Όλοι οι φο-
ρείς, ακόµη και οι διευθύνσεις των Υπουργείων, έρχονται και
φέρνουν θέµατα, τα οποία είναι νοµοθετικά, είναι τούτα, είναι
εκείνα, δηλαδή, δεν υπάρχει µία συνέχεια, να πουν ότι: «Ξέρετε,
έχουµε πρόβληµα από το 2011 πάνω σε αυτό». Πώς να το ξέρω
αλλιώς εγώ; Γιατί να το ξέρω; Ουσιαστικά ούτε η διεύθυνση είναι
ενηµερωµένη γι’ αυτό, δηλαδή δεν το αισθάνεται ότι είναι πρό-

βληµα, αλλά ούτε και το ΚΕΕΛΠΝΟ και ερχόµαστε, κατόπιν εορ-
τής, να γίνουµε πυροσβέστες. 

Δεν θεωρώ ότι πάντα πρέπει να γινόµαστε πυροσβέστες.
Βλέπω ότι µαζί µε αυτό το αντικείµενο, το οποίο όντως είναι
θερµό αντικείµενο και θα πρέπει να αντιµετωπιστεί, θα πρέπει
άµεσα να δούµε και προβλήµατα θεσµών, διότι, όπως ξέρετε, κυ-
ρίως αυτά τα όργανα είναι όργανα τα οποία έχουν µία εξάρτηση
από το Υπουργείο. 

Συνεπώς αυτά τα όργανα πρέπει να είναι ανεξάρτητα από το
Υπουργείο. Πρέπει να κάνουν την επιστηµονική δουλειά τους και
να µην έχουν σχέση µε το Υπουργείο. Πρέπει να έρχονται στο
Υπουργείο και όχι στον Υπουργό, γιατί ο Υπουργός αλλάζει. Ο
Υπουργός κάθεται ένα εξάµηνο ή ένα-δύο χρόνια και αλλάζει.
Πρέπει να έρχονται στο Υπουργείο, στο κράτος, το οποίο είναι
επιτελικό απέναντι στο τι θα γίνει και να του λένε «αυτός είναι ο
κώδωνας του κινδύνου» και να µη λύνονται τα προβλήµατα στο
υπόγειο στυλ. Το καταλαβαίνετε; 

Άρα χρειάζεται καινούργιο νοµοθετικό πλαίσιο, ώστε αυτοί οι
οργανισµοί να είναι ανεξάρτητες αρχές, οι οποίες θα δρουν ανε-
ξάρτητα, σύµφωνα µε την επιστηµονική ακεραιότητα την οποία
οφείλουν να έχουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.28’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 7 Δεκεµβρίου 2012 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 19/14/19-10-2012 επίκαιρης επερώτησης.
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